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ACTA  DA  SESIÓN  ORDINARIA  CELEBRADA  POLO  PLENO  DESTE

CONCELLO O 27.05.2021

                                                                                                                                      

   
SRES/RAS ASISTENTES

PRESIDENTE
D. Juan Carlos García Pose

  CONCELLEIROS
Dª Silvia Pose Castro

D. Enrique Tasende Lavandeira
D. José Castro Agrelo

Dª. Clarisa Couto Castro
D. Amancio Lavandeira Suárez

Dª. Laura Tasende Cancela
D. Manuel Andrés Díaz Abeledo

D. Antonio Pensado Plágaro
Dª Élida Veciño Velo

D. José Antonio Andrade Figueiras
D. José Manuel Pérez Abelenda

D. Abrahan Gerpe Muñiz
 

Marta Marín Gracia (interventora)

Ausente

   SECRETARIA .
Elena González López

No  salón  de  Plenos  da  Casa  Consistorial  de

Coristanco,  sendo  as  20:00  horas  do  día  de

referencia,  baixo a presidencia do Sr.  Alcalde,  D.

Juan Carlos García Pose, e asistido pola secretaria

da Corporación, Dª Elena González López, que da

fe  do  acto,  reúnense  os  Srs.  Concelleiros

relacionados, membros todos do Pleno, co obxecto

de  realizar  nunha  primeira  convocatoria  a  sesión

ordinaria prevista para o día de hoxe, e de acordo co

seguinte orde do día.

ORDE DO DÍA

1. ACORDO DE INCLUSIÓN NA ORDE DO DÍA DA APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN

Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
(artigo 42.b da Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector Público) Páxina a de ch
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DE CRÉDITOS 1-21, EXP. CE. 1-21, IMPORTE 1.562.404,13 EUROS (EXP. 2021/X999/000520)

Sr. Alcalde.- O antecedente é que fixera unha comisión informativa para tratar unha modificación

de crédito de aquelas aportacións dos grupos políticos. Decidiuse reformular esa proposta, que

aínda sendo a mesma con algunha ausencia, pois o que se está é propoñendo presentar unha

proposta de acordo, digamos separada por partes. Polo tanto a efectos de incluír esta proposta,

este acordo de inclusión na orde do día pois vamos a proceder primeiro a votar a inclusión de este

punto.

Procédese á votación do acordo de inclusión na orde do día da aprobación inicial da modificación

de  créditos  1-21,  exp.  CE  1-21,  importe  1.562.404,13€  (exp.  2021/X99/000520)  co  seguinte

resultado:

A favor: PP(5), TEGA (3), ALVC (2), BNG (1), PSOE (1), CSD (1).

Abstencións: non hai.

En contra: non hai.

Consecuencia do anterior queda aprobado por unanimidade o acordo de inclusión na orde do día

da aprobación inicial créditos 1-21, exp. CE 1-21, importe 1.562.404,13€ (exp. 2021/X99/000520).

2. APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS 1-21, EXP. CE. 1-21, IMPORTE
1.562.404,13 EUROS (EXP. 2021/X999/000520)

O señor alcalde explica o a proposta para pleno que ten o seguinte contido literal:

“Valorado por esta Alcaldía a necesidade de acometer unha serie de gastos, detallados mais

adiante, que pola súa propia natureza,  finalidade e características considéranse urxentes e

inaprazables, e para os que non existe dotación orzamentaria actual.

Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
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Vistos os resultados positivos da liquidación do orzamento do ano 2020, que amosa un remanente líquido
de tesourería de 5.792.347,33 euros.

Visto que o artigo 177 do Real Decreto lexislativo 2/2004, polo que se aproba o Texto refundido da Lei
reguladora  das  facendas  locais  sinala  que cando  houbera  que  realizar algún  gasto  que  non  poda
demorarse  ate  o  exercicio  seguinte,  e  non  exista  no orzamento  da  corporación  crédito  o  sexa
insuficiente ou non ampliable o consignado, o Alcalde poderá ordenar a incoación dun expediente de
crédito extraordinario no primeiro caso, o suplemento de crédito no segundo. E que no apartado 4 do
antedito artigo  figura  o  remanente  líquido  de  tesourería  como  un  recurso  posible  destas
modificacións.

Vistas as necesidades posta  de manifesto que esta Alcaldía entende que deben de acometerse a
maior brevidade posible, por afectar con carácter xeral a cidadanía e aos servizos municipais básicos
de prestación obrigatoria segundo o seguinte detalle:

COF. OBRAS POS 2021 NO INCLUIDAS EN PLAN APROBADO+ DIREC. 
OBRA, SEG. E SAUDE E CTROL CALIDADE

2.065,24 € ACHEGA MUNICIPAL MELLORA DE VIAL EN PONTE PEQUENA
6.500,00 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 

ANTERIOR

136.951,39 €
RE URBANIZACIÓN AVDA. DE ERBECEDO DESDE A TORRE ATE A 
BRAÑA

13.200,00 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 
ANTERIOR

2.050,00 €
DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE MELLORA 
VIAL VILARTRIGUEIRO

6.610,00 €
DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE REURB. 
VIAL OUTEIRO/CAMPOLONGO
COFINANCIAMENTO OBRAS POS 2021 COMPLEMENTARIO+DIR. OBRA, 
SEG. E SAUDE E CTRL. CALIDADE

148.412,02 €
ACHEGA REURBANIZACIÓN DA ESTRADA DE AVIEIRA A OCA NA 
PARR. DE OCA.

22.146,00 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 
ANTERIOR

439.527,64 €
REURB. A RABADEIRA DE ARRIBA E MELLORA DE VIAL DE 
A RABADEIRA-SEAVIA NA PARR. SEAVIA.

21.794,76 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 
ANTERIOR

272.693,01 € REURBANIZACIÓN DE VIAL LGR DE A IGREXA EN XAVIÑA
13.521,97 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 

ANTERIOR
72.050,36 € MELLORA REDE ABASTECEMENTO RABADEIRA/NOGUEIRA
3.572,75 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE

167.026,05 € HUMANIZACIÓN TRAV. SAN ROQUE
8.283,00 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 

ANTERIOR
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COF. OBRAS POS 2021 NO INCLUIDAS EN PLAN APROBADO+ DIREC. 
OBRA, SEG. E SAUDE E CTROL CALIDADE

2.065,24 € ACHEGA MUNICIPAL MELLORA DE VIAL EN PONTE PEQUENA
6.500,00 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 

ANTERIOR

136.951,39 €
RE URBANIZACIÓN AVDA. DE ERBECEDO DESDE A TORRE ATE A 
BRAÑA

13.200,00 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 
ANTERIOR

2.050,00 €
DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE MELLORA 
VIAL VILARTRIGUEIRO

6.610,00 €
DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE REURB. 
VIAL OUTEIRO/CAMPOLONGO
COFINANCIAMENTO OBRAS POS 2021 COMPLEMENTARIO+DIR. OBRA, 
SEG. E SAUDE E CTRL. CALIDADE

148.412,02 €
ACHEGA REURBANIZACIÓN DA ESTRADA DE AVIEIRA A OCA NA 
PARR. DE OCA.

22.146,00 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 
ANTERIOR

439.527,64 €
REURB. A RABADEIRA DE ARRIBA E MELLORA DE VIAL DE 
A RABADEIRA-SEAVIA NA PARR. SEAVIA.

21.794,76 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 
ANTERIOR

272.693,01 € REURBANIZACIÓN DE VIAL LGR DE A IGREXA EN XAVIÑA
13.521,97 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 

ANTERIOR
72.050,36 € MELLORA REDE ABASTECEMENTO RABADEIRA/NOGUEIRA
3.572,75 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE

167.026,05 € HUMANIZACIÓN TRAV. SAN ROQUE
8.283,00 € DIRE. OBRA, COORD. SEG. E SAUDE, CTRL CALIDADE OBRA 

ANTERIOR

Visto  o  Informe  preceptivo  e  non  vinculante  emitido  pola  Intervención  Municipal,  en relación  á
utilización do Remanente Líquido de Tesourería e a tramitación dun expediente de aprobación de
Crédito Extraordinario, proponse ao Pleno do Concello a adopción do seguinte acordo:

Primeiro.- Aprobar inicialmente a modificación de crédito núm. 1/2021 de concesión de
Crédito Extraordinario (expte. CE1/2021) por importe de 1.562.404,13 euros, e nas
seguintes aplicación orzamentarias:

APLICACIÓN IMPORTE
2021.1531600 13.310,00 €
2021.1531.60900 922.846,43 €
2021.161.61900 91.400,16 €
2021.454.60900 534.847,55 €

1.562.404,13 €
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O devandito Crédito extraordinario finánciase integramente con cargo ao Remanente líquido de tesourería
para gastos xerais resultante da liquidación do Orzamento do exercicio 2020.

Segundo.-  O precitado acordo plenario de concesión de Crédito Extraordinario está suxeito ás mesmas
formalidades procedimentais que a aprobación dos Orzamentos da entidade local, previstos polo artigo
169 do Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, Reguladora das Facendas Locais. “

Sr. Alcalde.-  Ten a palabra o portavoz de TEGA, Amancio.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Moitas gracias señor alcalde.

A verdade é que hai unha certa diferenciación con relación á comisión informativa que nos trouxo
os diferentes apartados todos mesturados na orde do día da comisión informativa.

Aí aparecía, pois iso mesturado obras. Obras que no seu momento aprobaramos con cargo a ese
remanente  de  tesourería  do  2020,  pero  esas  obras  que  propuxo  a  oposición  na  comisión
informativa, vostede as mesturaba, non?

Lle suxerimos naquel momento que entablara unha rolda de encontros cos diferentes voceiros da
oposición. Agradecerlle que a nós nos chamou e tivemos ese encontro, creo lembrar unha fin de
semana, un sábado e tamén o seu compromiso para o luns transmitirme pois de algunha maneira
pois as conclusións que vostede ía a tratar, non? Para este pleno e sobre todo se se ían a aceptar
ou non, pois os temas dos que se tratou.

A verdade é que botei en falta esa comunicación por parte súa e a min cando digo unha cousa
gústame cumprila e se me comprometo a comunicar ou a transmitir algunha decisión que despois
poida tomar sobre eses asuntos pois gústame que se lle transmita e que ma transmitan. Non teño
ningunha chamada perdida, porque por suposto non falamos e tampouco teño ningunha chamada
perdida pola súa parte; o cal tamén me pareciu  pois como unha pequena falta de consideración
cara o voceiro de TEGA.

Supoño que xa amañaría con algún outro voceiro, con algún outro grupo político, que todo  o que
agora nos trae aquí, pois tropecentos puntos do orde do día, pois entendo que o ten xa asegurado
porque non conta ou para nada contou con ese tipo de plantexamento tal e como, repito, naquel
día quedou con el.

Ben, entón o que nos trae aquí, este punto en concreto, pois efectivamente, é un punto que se
tratan pois non soamente os proxectos,  senón tamén todo o que trae como consecuencia de
aprobar  eses  proxectos,  non.  É  dicir,  vemos  os  custes  que  pode  haber  de  estudio,  de  as
redaccións, como pode ser o tema de expropiacións, etc, etc, etc. O cal nos parece correcto,
porque  entendo  que  moitas  desta  obras  non  soamente  levan  aparellado  a  parte  física  de
execución de obra, senón que leva aparellado outros custes que ó mellor no seu momento pois o
que redactou o proxecto  non o tivo en conta, que tamén nos doe que non o teña en conta. É dicir,
vemos e máis adiante tamén no lo expoñerá que as obras do POS lamentablemente, case todas
veñen devoltas, porque?
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Bueno pois parece que non está a cousa ben redactada, ou faltan detalles para completar. Agora
a Deputación nos está pedindo que agora a subsanemos. Dito de outra maneira, case case cinco
meses de atraso das obras que a oposición lle propuxo para o POS, ou sexa, levamos xa cinco
meses de atraso.

Polo tanto, para saír xa de dúbidas, efectivamente este punto da orde do día redáctase ó que lle
pedimos a comisión informativa? TEGA votará a favor, por suposto.

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben. Antonio por favor.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Gracias.

Este grupo foi tamén chamado a unha reunión de concelleiros onde se tiña pensado saber cal era
a decisión do grupo noso no pleno que hoxe vamos a celebrar.

(inaudible),  iba  a  respectar  a proposición,  polo  tanto  a  moción está tratada para  min  e  é de
obrigado cumprimento.

Polo tanto, respectar esa moción e hoxe vese que efectivamente están incluídas as obras que
vamos a votar, pero vexo aquí unhas obras e un informe. Un informe desfavorable por parte da
Deputación Provincial.

Auga de Nogueira, case todo desfavorable por parte da Deputación. Ou sexa que aquí, ou están
mal os proxectos de todas as obras teñen que reformularse, o que se recolle aquí na súa proposta
de acordo, non?

Entón eu quería saber en que se basea a Deputación Provincial para informar desfavorablemente
a emisión neste caso de remanentes, a carteira formulada pola oposición era obxectivamente
autónoma e nos temas da auga pois a Deputación non sei como fai este informe desfavorable é
incrible, a ver se ten un momento para explicarnos porque a Deputación está a facernos este
informe desfavorable.

Por tanto dende esa reunión non tivemos máis comunicación, pero bueno, vese que hai reunións,
dáselle solución ó acordo da corporación municipal e polo tanto o noso voto vai ser a favor.

Sr. Alcalde.- Moi ben, moitas gracias. José Antonio BNG.

Sr. José Antonio Andrade (BNG).- Moitas gracias alcalde.

Ben,  pois  efectivamente  na  comisión  informativa  o  BNG  suxeriu   a  posibilidade  de  que  se
reestructurara,  por así  dicilo,  a  orde do día de cara ó pleno de tal  maneira que se puidesen
analizar por separado algunhas pezas de inversión de proxectos e deixando á marxe pois ese
reconducimento de débeda, que había por aí algunha cousa medio mesturada e  polo  tanto  na
medida en que así se fixo pois estamos satisfeitos de que se vaian recollendo aportacións  ou
melloras que se van propoñendo polos distintos portavoces.

Eu díxenlle  tamén nun intento de facilitar  a negociación que se dirixira ou que quedara,  que
convocara ós demais portavoces, porque na medida en que se plantexaba (...) do acordo sobre as
obras a levar a cabo. Non tanto sobre da súa incorporación senón para aplicar o remanente
líquido de tesourería a outras que non estaban no lote seu día aprobado. Pois ,bueno, parecíame
que por si acaso non lle ter medo a iso por separado de tal maneira que tratando de respectar ese
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pacto cada un de nós tivera marxe de liberdade para analizar por separado e á hora de votar pois
discrepar respecto de algún punto en concreto e os demais compañeiros.

Efectivamente tódalas obras que aparecen aí,  aparecían con unha regra inicial. Creo que non
estaba finalmente incluída á mellora do acceso á Rocheira, pero en todo caso como se barallou
nun principio e no conxunto si que podería ser un primeiro paso, quedan moitos por dar, estamos
xa entrando na metade do ano (...) para que se poidan levar a cabo e sobre o papel apuntaba o
señor Pensado que, efectivamente son moitos os reparos que contén o informe da Deputación, en
canto ós proxectos, pero na medida en que no punto 14 da orde do día está feito para abordar
divesos aspectos, pois deixámolo para despois porque me parece realmente importante que ese
informe sexa favorable.

Moitas gracias.

Sr. Alcalde.- Moi ben, moitas gracias. José Manuel.

Sr. José Manuel Pérez (PSOE).- Gracias señor alcalde.

Ben, pois efectivamente están incluídas aquelas obras que foran aprobadas en sesión plenaria,
incluso hai algunha que foi descartada pola Deputación por non chegar ó orzamento indicado nas
bases.

Modificáronse  custes,  derivado  tamén deste  requirimento  por  parte  da  Deputación  e  eu  solo
centrarme nunha das obras.

Respecto da humanización da Travesía pois aumenta considerablemente respecto do prezo inicial
que habíamos falado no seu día, pero gustaríame poñer en común tamén pois por palabra do PP
de que unha visita, que entendo que esta foto é aquí na alcaldía, pois o señor Trenor convidábao
a  solicitar  unha  subvención  porque  hai  dous  ou  tres  millóns  de  euros  para  a  mellora  de
infraestruturas,  entón gustaríame,  bueno,  saber  si  realmente o  goberno quixo acceder  a esta
subvención,  se non accedeu.  Porque realmente  son 167.000€ que os veciños de Coristanco
poderíanse aforrar e destinar a outros menesteres.

O PSOE, tal e como se comentou na comisión informativa, pois unha vez chegado pois a división
esta de obras por un lado, facturas por outro, pois votará, como non, favorablemente.

Sr. Alcalde.-  Ben. Abraham.

Sr. Abraham Gerpe (CSD).- Moitas gracias señor alcalde.

Eu  como non  puiden  asistir  á  comisión  informativa  tamén moito  quédame fóra  de  xogo  das
aprobacións iniciais e dos cambios que houbo.

A verdade é que son obras que xa estaban aprobadas por todos, polo que realmente creo que
estábamos todos en común, non lle vexo maior inconvinte.

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben.

Eu  creo  que  a  proposta  recolle  o  que  se  trazou  na  moción,  o  que  percibín  que  estaba
absolutamente claro e nítido de parte de todos os voceiros e sen nada máis, ou sexa, recolle
especificamente iso. Se dou un traslado do acordo en canto se reformulou e se lle dou traslado ós
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grupos na convocatoria do pleno. Houbo días para estudiar a proposta que temos encima da
mesa.

En todo caso,  dentro  dos requirimentos  da Deputación,  se  vemos porque nos requiren,  pois
obviamente hai cuestións como que se utiliza unha determinada marca  comercial  para  un
determinado tratamento, como que cambiaron os criterios de Diputación á hora de validación dos
proxectos, como que pediron algún estudio xeotécnico que nunca se pediu e houbo que facelo.

Todos eses requirimentos foron atendidos no prazo, esa certificación foi enviada á Deputación e
foi aprobada no Pleno, co cal segue o curso dos proxectos sen retraso algún.

Despois dentro do que pode ser un dato de cofinanciación e de subvencións, o Concello ten
solicitada  a  subvención  correspondente  dentro  do  Plan  URBE  diante  da  Consellería  de
Medioambiente para a cofianciación da obra.

Cuestión diferente é que non coñecemos o resultado ou ver cal é a cofinanciación real, non?

Eu  creo  que  si  o  que  queremos  realmente  é  que  teñamos  a  cofiananciación  a  través  dun
convenio, a través dunha nominativa, a través dunha resolución dunha subvención. Pois ese día
saberemos cal é a parte do crédito  que lle tocará con fondos propios e cal é a parte do crédito
que lle tocará con cofinanciación, neste caso por parte da Xunta.

Eu confío en que iso ocorra e o día que será que a teñamos pois evidentemente será coñecido por
parte de todo o mundo cando se xere o crédito.

En todo caso si o que queremos é que esa obra saia, que esa obra cumpra os trámites e tendo
ademais os recursos propios eu creo que o que podemos facer é dotala e dotala sen risco.

De poder sacala no seu momento pois xa veremos cales son os puntos de financiamento para a
execución desa obra e poderás sen dúbida algunha dicirme que era propaganda e publicidade ou
que era outra cousa.

 Abrimos un novo turno, Amancio.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- No. Nada máis que aportar.

Sr. Alcalde.- Antonio, José Antonio, José Manuel, algunha cousiña?

Ningún dos portavoces quere intervir novamente.

Unha vez rematado o debate procédese á votación a proposta da alcaldía para a  aprobación

inicial  da  modificación  de  créditos  1-21,  exp.  CE  1-21,  importe  1.562.404,13€  (exp.

2021/X99/000520) co seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1), BNG (1), ALVC (2), TEGA (3)

Abstencións: non hai.

En contra: non hai.
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Consecuencia  do  anterior,  queda  aprobada  inicialmente  por  unanimidade  a  proposta  de

aprobación inicial da modificación de créditos 1-21, exp. CE 1-21, importe 1.562.404,13€ (exp.

2021/X99/000520).

3. ACORDO DE INCLUSIÓN NA ORDE DO DÍA DA APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN
DE  CRÉDITOS  2-21,  EXPTE.  CE  2-21,  IMPORTE  1.338.919,99  EUROS  (EXP.
2021/X999/000522)

Sr. Alcalde.-  Coa mesma motivación ca o anterior, formaba parte dun ditame que versa sobre un

asunto  que  se  tratou  no  seu  conxunto  e  que  agora  decidimos  facer  propostas  de  acordo

separadas aínda que nacen evidentemente da mesma idea inicial.

Sería o acordo de inclusión na orde do día da aprobación inicial da modificación de créditos 2-21

expte. CE 2-21, importe 1.338.919,99 € (exp. 2021/X999/000522).

Procédese á votación da inclusión na orde do día da aprobación inicial da modificación de créditos

2-21 expte. CE 2-21, importe 1.338.919,99 € (exp. 2021/X999/000522) co seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1), BNG (1), ALVC (2), TEGA (3)

Abstencións: non hai.

En contra: non hai.

Consecuencia  do  anterior  queda  aprobada  por  unanimidade  a  inclusión  na  orde  do  día   da

modificación de créditos 2-21 expte. CE 2-21, importe 1.338.919,99 € (exp. 2021/X999/000522).

4. APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS 2-21, EXP. CE 2-21, IMPORTE
1.338.919,99 EUROS (EXP. 2021/X999/000522).

O señor alcalde explica  a proposta a Pleno que ten o seguinte contido literal:
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“ Valorado por esta Alcaldía a necesidade de acometer unha serie de gastos, detallados

mais  adiante,   que pola  súa propia  natureza,  finalidade e características considéranse

urxentes e inaprazables, e para os que non existe dotación orzamentaria actual.

Vistos os resultados positivos da liquidación do orzamento do ano 2020, que amosa un

remanente líquido de tesourería de 5.792.347,33 euros.

Visto que o artigo 177 do Real Decreto lexislativo 2/2004, polo que se aproba o Texto

refundido da Lei reguladora das facendas locais sinala que cando houbera que realizar

algún gasto que non poda demorarse ate o exercicio seguinte, e non exista no orzamento

da  corporación  crédito  o  sexa  insuficiente  ou  non  ampliable  o  consignado,  o  Alcalde

poderá ordenar a incoación dun expediente de crédito extraordinario no primeiro caso, o

suplemento  de  crédito  no  segundo.  E  que  no  apartado  4  do  antedito  artigo  figura  o

remanente líquido de tesourería como un recurso posible destas modificacións.

Vistas  as  necesidades  posta  de  manifesto  que  esta  Alcaldía  entende  que  deben  de

acometerse a maior brevidade posible, por afectar con carácter xeral a cidadanía e aos

servizos municipais básicos de prestación obrigatoria segundo o seguinte detalle:

IMPORTE CONCEPTO
15.000,00 € REPARACIÓN CUBERTA EDIFICIO ESCOLA UNITARIA OCA

35.000,00 €
ADQUISICIÓN CAMIÓN ELEVADOR ALUMBRADO PUB. 
SEMIUSADO

48.375,80 €
POSTA EN VALOR E ADAPTACIÓN NORMATIVA 16,95 HA. 
MONTES SEAVIA

5.000,00 € ADQUISICIÓN TERREOS DEPURADORA SAN PAIO

2.000,00 €
ADQUISICIÓN DE 8420 M2 DE SOLO RÚSTICO PROTEC. 
NATURAL REFUXIO VERDES

581.411,28 €
MELLORA CAPA RODADURA TRABA, OCA, XAVIÑA, SAN 
XUSTO, ERBECEDO, VERDES, CASTRO E AGUALADA

33.635,36 €
DIREC. OBRA, SEG. E SAUDE E CRTL CALIDADE OBRA 
ANTERIOR (7%PEM)

578.035,09 €
MELLORA CAPA RODADURA SEAVIA, SAN PAIO, CEREO, 
COUSO, FERREIRA E VALENZA.

40.462,46 € DIREC. OBRA, SEG. E SAUDE E CRTL CALIDADE OBRA 
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ANTERIOR (7% PEM)

Visto  o  Informe  preceptivo  e  non  vinculante  emitido  pola  Intervención  Municipal,  en

relación á utilización do Remanente Líquido de Tesourería e a tramitación dun  expediente

de aprobación de Crédito Extraordinario, proponse ao Pleno do Concello a adopción do

seguinte acordo:

Primeiro.- Aprobar inicialmente a modificación de crédito núm. 2/2021 de concesión de
Crédito  Extraordinario  (expte.  CE2/2021)  por  importe  de  1.338.919,99  euros,  e nas

seguintes aplicación orzamentarias:

APLICACIÓN IMPORTE
2021.161.600 5.000,00 €
2021.165.62400 35.000,00 €
2021.170.60000 2.000,00 €
2021.170.62100 48.375,80 €
2021.323.62203 15.000,00 €
2021.454.60900 1.233.544,19 €

O  devandito  Crédito  extraordinario  finánciase  integramente  con  cargo  ao  Remanente

líquido  de  tesourería  para  gastos  xerais  resultante  da  liquidación  do  Orzamento  do

exercicio 2020.

Segundo.- O  precitado  acordo  plenario  de  concesión  de  Crédito  Extraordinario  está

suxeito ás mesmas formalidades procedimentais que a aprobación dos Orzamentos da

entidade local,  previstos  polo  artigo  169 do  Real  Decreto  Lexislativo  2/2004,  de  5  de

marzo, Reguladora das Facendas Locais.“

Sr. Alcalde.- Amancio tes a palabra.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Ben. Está claro, todas as obras son importantes, as obras son

necesarias non?
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Vostede a verdade é que está tendo unha enorme sorte coa oposición. Mire, oposición lle propón

obras, vostede incluso as sae sacando na prensa como propias ademais, a oposición lle vota a

favor das obras. Vostede pódese ir a inauguralas, que ademais lle estamos votando a favor, quere

que lle  votemos a favor  cunha venda nos ollos.  Porque a nós non nos chegou ningún dese

proxecto ás mans. A TEGA non lle fixo ningunha copia dos proxectos que aquí agora nos trae para

que lle aprobemos e lle deamos o okey.

Vostede vai a invertir pois un millón trescentos mil euros sin haber tido unha soa xuntanza cos

voceiros da oposición. En ningún momento vostede  lle presentou ditos proxectos, polo menos os

de TEGA.

E ese  ferpleico  que  a  oposición  está  formulando  á  política  municipal  non  ten  un  espello  na

alcaldía, non nos estamos vendo reflexados pola súa parte.

Agora, claro, trae unha realización de quinientos setenta e oito mil euros para mellorar capas de

rodadura en Seavia pero non sei onde, en San Paio tampouco sei onde, en Cereo o descoñezo,

en Couso por suposto, en Ferreira, Valenza. E vostede seguro que sabe, porque vostede foi o que

encargou  esa  redacción  dos  proxectos.  Ademais  case,  case  estou  convencido  de  que  os

encargaría a dedo.

Outros cincocentos oitenta e un mil euros, ou sexa, dous POS como mínimo enteiros para obras,

o equivalente a dous POS para obras, dun diñeiro que estivemos aforrando para  estes últimos

anos. E que agora vostede vai aproveitar e ademais vai aproveitalos sin haber contado para nada

coa oposición.

A oposición si que lle propuxo as obras, vostede colleu o equipo redactor para as obras que lle

propoñía a oposición. Nos reunimos aquí como mínimo catro ou cinco veces para as obras que

aprobamos no punto anterior e resulta que agora vostede se quita da chistera unha serie de obras

que temos que comelas.

Estas é o que hai e eu como teño a gran maioría absoluta e me considero todopoderoso vós ides

a dicirlle amén.

Pois mire, TEGA non lle vai a dicir amén, por un sinxelo motivo, porque as descoñecemos. E non

imos  a  votar  iso,  e  llo  dixen  moitas  veces.  Non  imos  a  votar  favorablemente  algo  que

descoñecemos.
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Entón para empezar vamos a votar non. Cando algún día vostede nolas traia, lle botaremos unha

visual e despois de aí empezaremos a falar e a replantexar.

Porque igual hai obras en Couso, en Cereo, en Santa Baia, en San Paio, en Agualada, en Castro,

en Verdes, en Erbecedo, San Xusto, Xaviña, Oca, Traba.

O mellor hai obras que nos está plantexando e que lle podemos dicir: oe, mire, esta pista que

vostede quere agora facer pois igual hai que ampliala.

Porque se son proxectos redactados xa fai x tempo pois igual hoxe en día pois poden estar xa

arranxadas ou pode haber certos tramos aínda peor etc, etc.

Polo tanto, esta sorpresa que nos quere meter en forma de, efectivamente, home vamos a ver

como TEGA  vota en contra do arreglo do tellado da unitaria de Oca? Por favor! E botamos a

todos  os  nenos,  nais,  pais,  veciños,  veciñas  e  veciñas  de  Oca  encima  a  TEGA,  claro.  Buf!

Entende?

E incluso vai a saír na prensa dicindo que TEGA votou en contra das obras que vostede nos está

propoñendo.

Pois fíxese, ven por unha lóxica moi clara. Se a vostede como alcalde a oposición ou polo menos

TEGA lle está ensinando todas as cartas e lle está mostrando todas as cartas da baralla neste

xogo que estamos a ter. Pido como mínimo o mesmo trato.

Cando vostede me ensine os proxectos despois xa falaremos, mentras tanto, non, non pasa nada.

Poden estar  para  o  seguinte  pleno,  entende,  non  pasa  nada.  Ou sexa  que,  eu,  bueno nós,

diremos non condicionando a que vostede nos colla e nos traia eses proxectos para nós poder

estudialos, velos, analizalos e posiblemente tamén aportar algo. Igual que vostede aportou ós

nosos.

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben. Antonio Pensado.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Señor alcalde moitas gracias.

En este punto teño que ser un pouco esixente, dende logo se o noso alcalde de Coristanco ten a

maioría absoluta, dende logo na oposición non poderíamos nin asistir ós plenos da corporación e

me explico.
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Tiven o honor de presidir a corporación moitos anos e xamais me atrevín a abrir un expediente

desta categoría ou desta cuantía económica.

Señor alcalde, mire, o que non se pode presentar, o noso grupo ten claro o que vai a facer.

Témoslle  dito  moitas  veces:  nós  queremos  colaborar,  non  estamos  aquí  para  ser  corderitos,

queremos colaborar e aportar e a onde non nos chaman non imos a comparecer.

Vostede se mira unha acta dos plenos deste ano, esta persoa que lle está a falar cando vostede

falaba da compra do terreo de San Paio textualmente: mire, non teña señor Pensado, non teña

vostede ningunha dúbida porque xa temos pendente a secretaria. Dounos a entender que estaba

iso xa comparado. Non o digo eu, dino as actas do Concello de Coristanco.

Polo tanto se recoñece que non foi capaz, que houbo algún problema, pois é de agradecerlle que

tome esa decisión.

A escola de Oca,o tellado da escola de Oca. Bueno ese tema xa tantas veces o pediu o PSOE,

porque ademais é unha cantidade para o presuposto do Concello ridícula.

Tantas veces que eu creo que non podemos entrar neste tipo de xogos.

Presentar varios proxectos que están redactados sen contar  cos membros da corporación en

ningún momento a min nos parece despreciar ós membros da corporación.

Eu sendo un pouco máis moderado, señor alcalde, vostede o que debería de facer é convocar ós

portavoces, ensinar a La Voz esa proposta que ten vostede e porque e os demais traemos para

aportar. E se quere o noso apoio pois hai que (...) ese tipo de obras. Porque nós tamén somos

veciños de Coristanco e vivimos en Coristanco e sabemos cales son as necesidades.

Claro, vostede hoxe aquí, esto parécelle ben o que está dicindo o seu compañeiro de corporación

pero como ten tanta información dito ós veciños. Que xa están as obras, que se van empezar non

sei cando... pero a nós este problema xerouno vostede señor alcalde, xerouno vostede. Así en

política non se pode. Iso decíao outra persoa que non a vou a nombrar aquí que fai moitos anos

que non está en España, pero a democracia hai que participala.

E ten sorte que ten vostede unha corporación bastante moderada, aínda que non o temos en

conta, temos moita razón, ademais que é un problema que non o creamos nós, creouno vostede.

Vostede colle un  millón de euros, convoca un pleno, ponnos de corderitos e despois aínda voto.
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Non, queremos participar e queremos fiscalizar e seguro que podemos chegar a acordo, pero

queremos participar.

Nós as obras son todas importantes, queremos deixalo claro, o noso voto vai a ser non, pero é

porque o alcalde preséntanos estes proxectos sen ningunha reunión previa, sin poder participar.

Entón si el ten os votos suficientes pois para adiante, pero dende logo en esta situación o noso

voto vai a ser non e recoméndolle; convoque vostede ós portavoces, que seguro que chegamos a

acordo e as obras son todas importantes como sabemos todos, pero nós de novo, por aí non imos

a pasar.

Polo tanto vamos a votar non, non ás obras, á forma de actuar do señor alcalde.

Convoque a reunión de portavoces e estou seguro que en esa reunión podemos chegar a acordo

e convocar un pleno e que sexa aprobadas.

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben, José Antonio (BNG).

Sr. José Antonio Andrade (BNG).- Si, moitas gracias alcalde.

En principio e a salvo do que se poida comentar e ampliar nunha segunda rolda, si o señor alcalde

o estima procedente o BNG vai a votar en contra deste punto, aínda que vai a facelo por razóns

que difiren notablemente das que expuxeron os dous portavoces anteriores.

Mire,  na  modificación  de  crédito  que  acabamos  de  votar  favorablemente  por  unanimidade,

estábase falando dunha totalidade de obras que foran, efectivamente, consensuadas e aprobadas

por unanimidade. Polo tanto, era lóxico que a votación fora no sentido.

Nesta segunda modificación de crédito, que se queda a trescentos mil euros do importe total  da

anterior, hai algunhas cousas que convén comentar.

Como  xa  apuntaba  o  señor  Pensado  e  Amancio,  que  si  nós  lle  votamos  favorablemente,

estámoslle concedendo a vostede unha carta branca para manexar, digo xa con sentido cariñoso,

quero dicir que efectivamente suponse que se vai a gastar de modo regulado, pero estámoslle

dando unha marxe a vostede de máis de douscentos millóns de pesetas, un millón trescentos

trinta e tres mil euros, para referirse a unhas obras que así xenericamente descritas tal e como

ven na orde do día, evidentemente, calquera cidadán se se lle pregunta daría por ben empregado.

Pero é que implica tal marxe de discrecionalidade técnica, de oportunidade, de preferencia, de
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indicación, porque efectivamente como apuntaba Amancio, menciónanse as parroquias pero non

se mencionan os tramos. Quero dicir, que non sabemos se vai a ser unha mellora, se van a ser

sitios puntuais, se van a ser un conxunto completo, se vai acometer unha reforma de calado xeral,

é dicir, se se van a repoñer tageas que algunhas están fundidas, etc, etc.

Son moitos cartos para que lle digamos amén sin coñecer máis polo miúdo o desglose ou detalle.

As outras partidas, as que proceden a esas dúas de cincocentos sesenta e un mil e cincocentos

setenta e oito, pese a que , xa non recordo, consensuadas consensuadas non estaban, eu vou a

ser coherente e se ninguén digamos por separado, por puntos distintos, eu tería que dicirlle que si,

porque?

Porque efectivamente a escola unitaria se ten o tellado en malas condicións hai que reparalo, pero

xa.

Porque no Monte de Seavia, non porque sexa a miña parroquia,senón  porque foi algo que viña

rogando o BNG cando nos presentamos e tiven a ocasión de ver bastante polo miúdo o proxecto

que  hai  para  a  súa  restauración.  Se  se  fai  segundo  o  proxecto  que  creo  que  é  unha  obra

ambiciosa  que  pode  reportar  beneficios  nun  sentido  amplo,  tamén  políticos  para  toda  a

corporación e polo tanto para o Concello tamén.

Os terreos para a depuradora de San Paio, aquí case vou facer  un pareado, porque isto parece

disputado señor alcalde. Quero dicir que efectivamente xa falamos desta parcela  en catro ou

cinco plenos e bueno, agora volve, parece que para que non se nos esqueza aínda non está de

todo claro, que non sabemos si quen nos vai a vender vai a ser o mesmo señor ou se hai unha

parcela alternativa, porque a anterior adoecía de deficiencias.

Sexa como sexa eu tería que dicirlle que si, entre outras cousas porque no seu día opúxenme a

que se construíra onde estaba previsto ó lado da piscina e comprenderá que un lugar alternativo

parece máis axeitado se tire con el para adiante.

E finalmente eses dous mil euros que ó principio non é unha cantidade moi grande, é polo tanto

en termos xurídicos un bo prezo que se está pagando. Porque ir preservando ó redor do Refuxio

de Verdes unha franxa máis amable paréceme por nove mil euros unha excelente inversión.
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Ben, o tema polo tanto non está en esas cinco partidas o problema está nas outras dúas de

mellora de capa de rodadura polos medos, os temores, as inquedanzas que a min persoalmente

me produce cando se acometen este tipo de traballos.

Mire, se eu tivera a certeza de que cada metro que se fai vai a quedar polo menos como o de aí

de Conles eu xa non quería nin ver os proxectos, pero non vai a ser así. Vai a ser, probablemente,

cagadiña aquí e cagadiña aló. Bueno, algúns xa non ó completo, etc, etc.

Entón  eu  teño  que  darlle  a  razón  a  Amancio  de  que  si  puidemos  votar  conscientemente  e

responsablemente, deberíamos ter un maior acceso, que non sei se xa está así eh, que igual

estou aquí acusando de oscurantismo que non existe, quero dicir, que non sei se hai algunha

maneira. Si?

Bueno sendo así asumo a parte de culpa por non ser máis traballador,(...)

Pero  fíxese,  dicíalle  que  eu  discrepaba  ou  esgrimía  razóns  que  diferían  dos  outros  dous

portavoces  e  que  se  voto  en  contra  é  porque  vostede  estanos  substraendo  aquí,  nos  dous

conceptos de mellora de capa de rodadura e tamén está a miña parroquia eh, que tamén me doe.

Estanos substraendo 1.233.000€ de remanente de tesourería que habíamos quedado en que

salvo impedimentos legais íase adicar por completo ós programas POS.

Por iso en principio o noso voto vai a ser en contra.

Escoitarei de todos modos o que digan os compañeiros que aínda non tomaron uso da palabra,

escoitarei moi atentamente conclusións que poida dicir ou que poida precisionar nunha segunda

volta o señor Pensado e o señor Amancio e sumareime á maioría, para ser coherente co que

dixen na Comisión Informativa.

Estamos substraendo uns cartos do remanente de tesourería, que xa sei que se poden adicar a

moitas outras cousas, pero que habíamos quedado en que ían a ir todos a un fin que parece que

tíñamos claro.

Sr. Alcalde.- Moi ben, José Manuel, PSOE.

Sr. José Manuel Pérez (PSOE).- Moitas gracias señor alcalde.

Ben, comenzando por algún das cuantías que vostede nos da aquí para algunha das obras ou

adquisicións, tiña que falar do camión, que bueno xa estivo nos presupostos, saíu a concurso,

ninguén se presentou.
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Solo teño unha dúbida sobre o de semiusado, que espero que cumpra a actual normativa respecto

destes equipamentos.

Respecto dos terreos da depuradora, falaramos aquí, creo que nunha reunión de portavoces que

quedamos aquí un día, o custe eran dous, tres euros metro cadrado; rondaba, non sei, dous mil

quiñentos  euros,  creo  que  habíamos  falado  no  seu  día  e  hoxe  aparécennos  cinco  mil.

Evidentemente non sei se é que a primeira finca non está en venta, xa houbo que cambiar, non o

sei. Vostede tenme que aclarar.

E despois, respecto das melloras de capa de rodadura, evidentemente fai falta reparalas, porque

algunhas delas  levan anos,  cando unha delas  con deficiencias  considerables.  Pero  discrepo,

señor alcalde, do que vostede dixo na súa exposición, que eran un pouco ou representaban a

realidade. Discrepo un pouco.

Fai máis dun ano que iso está realizado, algunha das vías xa teñen bastantes máis deficiencias

que seguramente do que pon aí e algunha das vías que non están incluídas seguramente nese

proxecto, pois seguro que presentan máis deficiencias que as que si que están aí, co cal implica

señor alcalde, unha revisión de prioridades sobre todo.

Dende logo, o PSOE lamenta que nos preocupemos por reparar as pistas na metade do mandato,

porque entre que aprobamos, presentamos, licitamos, contratamos, pasa o ano vinte e un, no

vinte e un xa non creo, chegaremos ó vinte e dous, segundo semestre do vinte e dous e estamos

en eleccións señor alcalde.

De verdade que lamentamos, o PSOE lamenta que neste concello se traballe cada catro anos,

sobre todo en asfaltados.

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moitas gracias. Abraham.

Sr. Abraham Gerpe (CSD).- Moitas gracias señor alcalde.

Estaba aquí facendo unhas contas.

Escoitei creo que con moita atención todo o que dixeron os compañeiros. A verdade é que en

cousas estou de acordo e en cousas non estou tanto.

Falouse aquí, desglosou  tanto o compañeiro do BNG como o compañeiro do PSOE, desglosaron

todas as cuantías acerca da reparación da escola unitaria de Oca, trouxo o PSOE, non sei cal é o
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problema en global, porque é interesante,despois o camión elevador tamén  non creo que haxa

por aí ningún proxecto,  despois posta en valor da adaptación da normativa dos montes de Seavia

propuxoo o compañeiro do BNG, adquisición de terreos, non sei se o prezo é moito ou é pouco, a

min paréceme un regalo e o dos oito mil metros xa case me parece unha estafa por parte do

Concello, porque dous  mil euros oito mil metros non o compras en ningún sitio de Galicia nestes

momentos. Entón agardecerlle á  persoa que os cede nesa cantidade, porque case os podían

regalar.

Despois fálase das capas de rodadura que é onde discrepan todos os compañeiros. Eu quería

facer un pequeno matiz, non? Porque falábase durante as intervencións de que este era un xogo.

A verdade é que é triste que así sexa, porque eu creo que isto non é un xogo, é unha cousa moi

seria, non?

Entón fálase aquí que veñen quiñentos oitenta e un e quiñentos setenta e oito, que iso  é un millón

cento cincuenta e seis mil euros, porque as direccións de obra non van para as carreteras. Son

uns técnicos que as teñen que facer por lei, e entón xa non é para as carreteras. De iso tamén lle

quitamos o IVA, e entón quédanos en novecentos cincuenta e sete mil para gastar en asfalto. E

diso haille que quitar  o beneficio  industrial,  porque as empresas teñen que ganar algo.  Soen

poñelo no proxecto, no proxecto de execución material, un seis por cento. Ou sexa que queda

sobre novecentos mil euros, un tramo dun quilómetro de AVE custa quince millóns, un tramo dun

quilómetro  de  autovía  custa  dez  millóns,  entón  se  poñemos  novecentos  mil  euros  faríamos

noventa metros de autovía, noventa metros señores, que é unha carreira un pouco larga e se é

tramo de AVE facemos escasos cincuenta e dous metros.

Entón dicir que a cuantía é moi elevada, se nos referimos como sempre, ó salario medio dun

español,  claro, un millón de euros non o vemos nunca xunto. Pero para mantemento dunhas

carreteras que temos quiñentos trinta quilómetros é un pouco escombro.

E teríamos que ter un plan de traballo para non seguir facendo socabóns porque comparto o que

dixo o compañeiro do PSOE, non? Acordámonos a dous anos das eleccións e despois aínda

estamos nós na oposición para que se acorde a tres; e despois ós tres diremoslle que te acordes

ós tres e ós catro xa non o fixeches por que non tiveches tempo. E entón é sempre o día da

marmota.

 Estou de acordo en que hai que consensuar como se fixo nas obras do POS, que eu non as vin

ata que chegaron aquí ó Pleno, entón a consensuación aí conmigo foi nula, como nestas. Ou
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sexa, eu estou na liña do POS, véxoa aquí tanto por parte da alcaldía como por parte do resto de

compañeiros da oposición que eu parece que non son da oposición tampouco.

Entón  como  eu  vexo  que  tiven  o  mesmo  trato  por  parte  da  alcaldía  como  por  parte  dos

compañeiros e eu votei a favor ós compañeiros, voulle ter que votar a favor a vostede e sobre

todo porque son cousas que eu vexo necesarias. Que criticamos que non as vimos, bueno, son

setenta e unha obras de carreteras en quince parroquias, non acabo de ver cal é o problema,

como non vexo cal é o problema da posta en valor da normativa para esas dezaseis hectáreas,

nin para a cuberta do eficicio da escola unitaria de Oca.

 E creo que, aquí nas reunións que tíñamos, chegamos á conclusión de que as carreteras hai que

arreglalas porque temos unha cousa, ou somos previsores, ou ó final non vai ser un millón imos

ter que gastar dez. E como non os temos vamos ter que comprar todos outro terreo porque senón

imos a deixar a defensa nos baches, iso é unha realidade.

O  Concello,  un  plan  de  actuación  de  carreteras,  creo  que  estaba  taxado  arranxalas  todas

medianamente ben en catro millóns de euros,  nun proxecto da miña época.  Catro millóns de

euros, aquí estamos falando de invertir novecentos mil. Ou sexa, que nin arreglamos o vinte por

cento e estamos falando, como dixo o compañeiro do PSOE, que non se arreglaron nada en dous

anos. Entón eses catro millóns que había na miña época xa se transforman en seis, simplemente

porque os coches circulan.

Entón eu non acabo de ver cal é o problema. Bueno, o problema non hai ningún, a verdade, isto é

un xogo. Entón non ensinas nada as cartas e témosche que votar todos en contra, porque isto é

como no póker, entendo que estamos a ver quen mira mellor, quen mira peor, non o sei. Eu creo

que isto é serio, isto son os cartos dos veciños de Coristanco. Creo, díxeno sempre, que é mellor

gastar en infraestrutura, temos tamén as depuradoras que hai que seguir facendo, pero bueno, xa

se foron destinando. Hai cousas urxentes como son as carreteras, porque é as vías que vertebran.

Despois queremos un polígono, pero eu non sei que empresa se quere asentar se ven bacheando

ata a aquí, porque Dios queira que non veña do lado de Ordes, que iso xa é unha desgracia, xa

non chegan ó polígono.

Entón eu creo que, descoñezo as pistas, como descoñece o resto de compañeiros, entón o tirón

de orellas considero que tamén llo teño que dar, pero a verdade é que no fondo hai que arreglalas
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todas, se se empeza por esas setenta e unha, porque imos a votar en contra? Ah bueno!,  é

verdade, por que é un xogo.

Nada máis señor alcalde.

Sr. Alcalde.- Moi ben.

Empezar dicindo que os proxectos teñen data de decembro de 2020, co cal son proxectos con

unidades de obra actualizadas e  proxectos que fan unha fiel  fotografía  do estado en que se

encontran as pistas.

Nos proxectos novos en ningún houbo unha liquidación ata a data, polo tanto non oio a ninguén.

Estos  días  estamos  traballando  en  dous  proxectos  que  teñen  data  do  2013  e  eses  son  os

proxectos que si teñen despois consecuencias, que si teñen un porcentaxe de bacheo e despois a

realidade é outra.

Os  proxectos  son  actuais,  por  centrar  un  pouco,  simplemente  dicir  que  todos  os  grupos  da

corporación  saben  perfectamente  que  estes  proxectos  están  a  disposición  dende  xaneiro  no

Concello.

Porque? Porque a través das resolucións sabemos que se pagaron as facturas e é maís, sabemos

como se contrataron os proxectos. Estos proxectos fíxoos unha empresa de Madrid, porque se

licitou en aberto con publicidade.

Polo tanto, eu diría que ás veces hai que cinguirse un pouco, ou o testemuño debe de escoller

máis as palabras, non?

Proxectos reais, setenta e un tramos de vías municipais, non son bacheos, son aglomerados e

son, en outras carreteras menos transitadas, a proposta que fixeron os técnicos, non hai diferencia

ningunha.

Proxectos que poden estar executados antes do inverno, sen ningún problema.

E porque estes? Porque se pode dicir  aquí  a día de hoxe,  porque de todo o que había sen

contratar, non hai nada sen contratar de todo aquilo que se podía contratar. Ou sexa, non hai

proxectos parados, pendentes de contratar, que non estean pendentes de algunha autorización ou

de algún informe sectorial. Non queda nada sen contratar.

Non había capacidade, porque debe de haber certa precisión á hora de facer ás obras.
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Estes proxectos contratáronse con cargo a un presuposto do ano pasado, para mellora das vías

municipais, aparte que recolle tamén certa xustiza, levan a territorios nos que distintas mocións se

dixo que había que devolver alí os cartos que alí procedían, por exemplo no caso de Valenza,

dunha forma moi sobrada todos os recursos que alí.

Aparte de contribuír a mellorar pois non sei, sete ou oito tramos de vías, alí pois na parroquia de

Valenza.

Eu creo que, falabas antes tamén José Manuel, un pouco  do que era o valor dos terreos da

depuradora.

Con respecto do expediente da depuradora hai algo moi sinxelo, secretaría ten a disposición ou

tiña a disposición a escritura dende fai moitísimos meses e cando se ía a materializar a compra

pois díxose que non se podía avanzar nesta compra porque esa finca non estaba rexistrada. Iso

derivou nun procedemento para poder inscribir, e despois o Concello poder comprar.

O concello tiña o crédito e vaise a facer sobre a tasación que fixo no seu momento o técnico que

valorou as tres opcións dispoñibles que había naquel entón. Ou sexa, non hai ningunha novidade,

soamente que non se formalizou, porque non se podía formalizar e polo prezo que o técnico que

fixo o informe e a valoración determinou, non recordo cal era exactamente o prezo, pero o que

fora, dotamos un crédito, si son ó final catro mil setecentos trinta e tres ou tres mil douscentos

vinte e oito, o que sexa, vale?

Despois, evidentemente fai uns meses ou fai bastantes meses o Concello decidiu deixar de utilizar

un camión de obra ó que se subían os empregados, porque nunca estivo homologado para ese

tipo de traballo e en canto tivemos coñecemento da situación, o camión que había para o servizo

de alumeado  aparcouse e alugamos un si homologado.

Baixo ningunha circunstancia se comprará un camión que non cumpra a norma especificamente

para ese tipo de traballo, o cal non é o desexable, porque che impide levar os propios materiais

nese camión que soamente é para a elevación das persoas.

Polo tanto, non hai ningunha dúbida nin da calidade nin da actualización dos proxectos da capa de

rodadura, non ía a ocorrer de facer, non é unha pretensión facer electoralismo con estas obras,

son asfaltados. Os asfaltados podíanse facer agora, sería na metade da lexislatura e é porque son

necesarios, porque se foi recollendo a testemuña da xente que foi vindo, non? E en todo caso,

esta modificación foi recollendo aquelas aportacións que os grupos quixeron facer.
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Eu na medida en que vaia habendo propostas intento implementalas e  ilas recollendo, as que non

veñen, evidentemente, pois son difíciles de recoller.

Antes facíase unha serie de referencias a que o trato non é o mesmo, eu entereime das obras da

oposición a través dunha moción que se presentou no Pleno. A min tampouco se me convocou a

ningunha cousa e, sen embargo, tampouco me pareceu un problema.

Probablemente non coincido coa totalidade, pero digo que son obras, e creo que son interesantes

e en ningún momento deixei de dicir ou dixen que esas obras non viñeron propostas por quen

viñeron propostas, non ten sentido ningún. E sigo dicindo, forman parte do expediente do Pleno,

creo que son varios xigas, debido á calidade das fotografías e dos planos destes proxectos, e

están  a  disposición  e  sabemos  todos  que  están  á  disposición,  porque  formaban  parte  do

presuposto do ano pasado a súa contratación.

Están a disposición dos grupos dende que entraron polo rexistro e dende que se pagaron as

facturas e tamén coñecemos cal é o sistema de contratación destes proxectos e dende o luns,

como mínimo, forman parte do expediente do Pleno.

Polo tanto, a min paréceme perfectamente razonable que un voceiro dun grupo político faga unha

proposta: oe, falta todo isto. Perfecto, traballamos e de cara ó seguinte Pleno intentamos integralo.

O que está claro é que creo que non é xusto, creo que non é o que se espera cando realmente

sobre unha proposta, que la única discordancia é: a min non me preguntaron. Bueno, é que ó

mellor o Concello ten que avanzar, seguir avanzando e seguir cubrindo etapas, non?

En todo caso hai liberdade absoluta. Eu non vou a facer política con esta proposta  se sae votada

favorablemente nin se sae votada en contra.

Os  veciños  teñen  que  valorar  na  súa  amplitude  o  traballo  que  cada  grupo.  Eu  xa  digo,  as

aportacións que chegan e desgraciadamente,  ás veces parécenme poucas, intento que teñan

cabida. O problema é que ás veces saber cal é a vontade de alguén se non cha conta pois é

difícil, non?

Nada máis. Amancio, tes a palabra.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Das frases a medias é verdade que é peor que as mentiras.
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Curiosamente vostede mandara facer unha redacción de proxectos por un importe de un millón

trescentos mil euros, con cargo ó remanente de tesourería de 2020 no mes de maio do ano 2020,

cando ata o mes de abril do 2021 descoñecíamos cal ía a ser esa cantidade.

Dito de outra maneira, vostede fai o que facía o anterior predecesor, encargar proxectos por aí a

diestro e siniestro, pagamos o último, creo que foron quince mil euros. Pois efectivamente, para

que a través de google street pois puidéramos ver como estaban as carreteras municipais e así a

dedo, alguén coñecido, pagamos quince mil euros.

Me  podería  dicir  que  porcentaxe  cobra  un  aparellador,  un  arquitecto,  sobre  o  proxecto  que

redacta?  Sobre  o  importe  do  proxecto  que  redacta?  Elevado,  vímolo  ultimamente  no  POS,

verdade?

Por un proxecto de cincocentos mil euros cobraron quince mil euros.

Entendo que por esa proporción aquí se gastou cincuenta, sesenta mil euros, na redacción destes

proxectos. E son proxectos seus que estivo ocultando, porque a ninguén lle consultou. E non me

vale iso de que están aí a súa disposición. Home non, nós para poder ver algo temos que facer

unha solicitude, iso para empezar e para poder saber que si realmente están redactados ou non

temos que ter algunha notificación de algo.

O normal é que se faga como se fixo sempre que se aproban os proxectos do POS, é dicir, é que

pesan moito, non se poden enviar por correo. A ver señor alcalde, non nos tome por analfabetos

dixitais, que ás veces o somos pola idade que temos.

A ver, eu ata non fai moito eu utilizaba e utilizo pendrive, porque é certo que con descargar a

través de downdload, poder descargar, en fin un proxecto que nos envían por correo, é certo que

ó mellor temos certas dificultades para descargalo. Pero o Concello nos obsequiou na anterior

corporación cun pendrive, que eu aínda o teño e é do Concello, bueno é do Concello porque o

Concello llo cede a TEGA, pois para poder vir aquí e enchufalo nalgún ordenador onde estean os

proxectos e poder levar á casa a copia deses proxectos.  E ollo,  vostede, que nos entregase

proxectos e informes, aínda non hai moito que o empezou a facer, porque ata fai non moito tempo

vostede non nos entregaba a información, señor alcalde.

Viñámos a polos decretos, é vergoñento, víñamos a polos decretos do Pleno e non podíamos ter

unha copia dos decretos do Pleno.
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Tíñamos que vir aquí a leelos e catrocentas páxinas, cincocentas páxinas, trescentas páxinas. Lea

vostede, aquí ten ademais de tal a tal hora e ademais diante del e se quere algunha copia pois

diga vostede cal. E nós tivemos dificultades porque nin sequera nos deixaban obter copias de cal

tíñamos que ter esa copia. Ou sexa, non nos veña agora dicindo que vostede actúa con unha total

trasparencia.

Por iso lle digo, as verdades a medias son peor cas mentiras, vostede estes proxectos no los

ocultou, porque unha cousa é poñerlle o título: proxecto de mellora de capa de rodadura en San

Paio, ala.

Verdade José que San Paio é moi longo? É moi grande, unha das máis grandes parroquias non?

Se falamos de Seavia a máis grande parroquia en superficie. Entón non me queira dicir que agora

nós temos que adiviñar que a culpa é nosa por non adiviñar que eses proxectos están xa feitos.

Lle suxerimos na Comisión Informativa, por favor, aparte o que son proxectos e aparte o que son

facturas ou o que son outro tipo de adquisicións. E estes proxectos, é dicir, vostede aquí agora se

saca da manga para que nós lle aprobemos proxectos equivalentes a tres anos de subvencións

da  Deputación,  a  tres  POS  concretos.  Proxectos  equivalentes  a  tres  POS  completos,  mire,

vostede nin siquiera actúa desta maneira cos POS, porque nos convoca, nos informa, nos entrega

o proxecto, etc, etc. Cando ven un POS, agás este último que o sacou a oposición, pero cando

vostede trae un POS, o normal é que nos ensine os proxectos, que os debatamos, que haxa unha

serie de información, que no lo envían por correo, que nolo envían nun pendrive, nun cd, nun dvd,

nun no que sexa. Vostede nos fai entrega delo.

Pois iso é o que se soe facer nos POS cando hai as obras da deputación. E un POS en canto a

obras ven a ser máis ou menos trescentos e pico mil euros, catrocentos mil euros como moito,

bueno, pois agora vostede quere que de forma oculta, porque non nos coñece. O problema é que

non coñecemos eses proxectos señor alcalde. E o problema é que nos mete no mesmo paquete,

é dicir, non queres un prato, toma dous. Nos mete no mesmo paquete e claro, obras importantes,

claro que si.

Como vamos a rexeitar a ditosa reparación do edificio da unitaria de Oca, que por favor, que

cando se faga que se faga ben, dunha puñetera vez, por favor que se fagan ben as reapracións

das cubertas. Porque a min dame a sensación de que cada x, dous anos, tres; debe de pasar un

tifón ou non, porque aquí non son tifóns pero debe de pasar un furacán que debe de levantar

todas as tellas habidas e por haber dos edificios municipais.
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Entón o que lle estou a dicir é, por favor, deixe este punto, veña o próximo Pleno, infórmenos

deses  proxectos,  se  hai  disconformidade  analizámola  e  senón  pois  terá  o  voto  a  favor  moi

posiblemente,  pero o que nós pedimos,  o que nós queremos é que oia, se eu vou a gastar,

vostede vai gastar.

Mire, o orzamento municipal, e iso porque que fai así como así, ven a ser arredor de catro  millóns

de euros. Para obras realmente líquidas, para facer obra pode andar por catrocentos cincuenta,

cincocentos mil euros cada ano, e que son obras que financia a deputación por encima.

Bueno pois agora o Concello, vostede o que me está propoñendo é que xa fai un ano tiña unha

bola máxica e que ía a haber, dispoñía de cinco millóns oitocentos mil euros para gastar. Porque

ademais tiña a bola máxica do que o Estado Español lle ía a permitir gastar ese diñeiro. Entón

vostede fai un ano xa mandou a redacción destes proxectos, o cal gastaríase na redacción, pois

se llo dou ós de Madrid, ou sexa, se o gañaron os de Madrid; pois será porque teñen o mérito de

gañalo, pois lle dou, pois eu non sei o sete por cento do que custa ou o dez, non sei, eu non son

enxeñeiro nin arquitecto, enxeñeiro industrial nin arquitecto. Pero aquí temos varios, entón se eu

lle dou obras por un millón trescentos mil, polo de pronto xa teño que pagar cos fondos municipais

e fíxese se lle votamos en contra.

Vostede  gastou  pola  cara  setenta  ou  oitenta  mil  euros  en  proxectos,  pola  cara;  sin  habelo

consultado con ninguén da oposición. Vostede derrota polo seu libre albedrío, porque vostede tiña

esa bola máxica e estaba vendo o futuro, vostede gastouse, igual que o anterior  que tamén se

gastaba así en proxectos, moitos proxectos ó final non fixo ningún, pero vostede gastouse eses

non sei sesenta, setenta, cen mil euros, en proxectos, en realización de proxectos.

Se hai  cantidade de proxectos aquí,  pero cantidade de proxectos,  cantidade deles,  cantidade

deles, necesarios todos, pero hai cantidade deles.

Polo tanto o noso voto hoxe é non, pero repítolle por unha mala xestión súa, porque non fai as

cousas como as debe de facer. E é non á súa xestión. Non é non ás obras.

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben.

Antes de continuar simplemente unha aclaración. Eses proxectos si estaban no presuposto do ano

pasado no capítulo de invesións e eses proxectos custaron dezasete mil euros, porque se licitaron

en aberto, presentáronse as empresas que quixeron de toda España e adxudicóuselle á empresa
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que ofertou o  menor  prezo e  creo que o  dato  que vexo aquí  os proxectos  custaron oito  mil

trescentos trinta e tres por dous, ou sexa, máis ou menos dezasete mil euros, que foi o que o

mercado dixo que valían. Entón simplemente dúas aclaracións antes de continuar.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Se me permite señor alcalde contestarlle á súa aclaración.

Sr. Alcalde.- Non Amancio, tiveches tempo para falar todo o que quixeches e simplemente insistir

en dúas cousas, insistir en que si están no presuposto e eso é algo que se pode constatar.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Por alegacións, por favor.

Sr. Alcalde.- Amancio, sabes que son xeneroso para que faledes todo o que queredes, vale? Sin

ningún problema, eu estou dando aquí dous datos que constan en acta; polo tanto estou dicindo

que si constan no presuposto do ano pasado, non o invento, estaban no capítulo de inversións e o

que custaron os proxectos foron oito mil oitocentos trinta e tres euros por dous, porque son dous

proxectos.

Nada máis, Antonio tes a palabra.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).-  Vale señor alcalde.

Vou tratar  de ser  moderado pero  teño que puntualizarlle  unhas cuantas  cousas que vostede

comentou e non son verdades.

Para empezar vou a falar en nome dos nenos que circulan todos os días, e quero que conste así,

en autobús dende o colexio cruzando a carretera na parroquia de (...), porque debo dicirllo e é un

tema que é vostede o responsable.

E pasan todos os días por unha zona do concello e que fai hoxe cento corenta e seis días, cento

corenta e seis días que me dixo vostede, este, Antonio non te preocupes, falo co presidente de

obras e vaise a reparar o antes posible.

Mire vostede, reparou todo o percorrido unha empresa, vouna a citar porque é unha obra que fixo

Ponciano Nieto, reparou todas esas aldeas, daquela maneira porque antes facíase así, pero non

vou a entrar aí. Pero realmente o problema que ten o transporte escolar todos os días está situado

en Muiñoseco e por favor, me gustaría primeiro que conste na corporación.

Vostede me dixo fai cento corenta e seis días un día aquí no Concello as doce menos vinte e

cinco, entrando, porque vin o problema que había alí e como circulo por alí para ir  para a miña

casa, anque non teña problema, esa empresa que pasa por aí sigue estando aí e é mellor que  lle
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mande ó Presidente de Obras porque agora están cabreados e con razón. Hai que ver como pasa

o autobús e doulle as gracias ese desprezo cara o noso grupo político. Creo que estas cousas non

se poden sonar porque, falo a título persoal,  é moi libre de facelo,  pero cando estamos aquí

sumando e vostede  dixo hoxe aquí que facemos poucas propostas, este é un detalle pequeno,

pero para nós é moi importante e sobre todo o abuso que arreglou todo dende Riomouro ata

Traba e ese concretamente que  llo pedimos nós de forma especial o autobús mire por alí é un

embalse, é máis ca un bache. Me gustaría que no próximo Pleno fixera un comentario: agora

voulle contestar Antonio porque  o que fixen foi un esquecemento meu e estou seguro que foi, eu

quero pensar que sexa  unha cousa del, pero señor alcalde non durma tranquilo e arranxe ese

bache deses nenos que pasan todos os días por alí, está xerando un problema serio.

Dito isto, sobre a de San Paio, bueno, se é o mesmo propietario, vostedes falaron con el, eu teño

entendido que ese señor xa vendeu a parcela. Dígollo así para que fagan as averiguacións para

que eso non se prolongue o antes posible, non vaia a ser que veña a autorización por parte da

Deputación e estéamos sen parcela, eu digo que se é o mesmo propietario que vostedes falaron

con el, ten a finca vendida.

Sr.  Alcalde.-  A  secretaria  confírmame  que  non,  temos  a  documentación  no  noso  poder  e

información rexistral sen cargas.

Sr.  Antonio  Pensado  (ALVC).-  Eu  non  digo  nada.  Se  é  o  mesmo  titular  falou  comigo

persoalmente tomando un café fai poucas horas. Dígoo por se se pode mellorar iso.

Con respecto a Valenza, mire señor alcalde, o que se debe de facer cando hai monte consorciado

e hai uns ingresos, aínda a día de hoxe a contestación foron varias, por unha cantidade, por outra

cantidade, pero aí non se levou a cabo como se tiña que levar.

Cando hai un monte consorciado hai uns ingresos no Concello procedentes dunha parroquia o

que hai que ser é xestores e activos e facer as cousas con total transparencia. Non ir ofrecer

obras, primeiro hai que ir  darlle a información ós veciños que é dos ingresos procedentes da

madeira, ser valente e logo que sexan eles os que fagan as propostas. Cousa que vostede foi alí a

ofrecer obras, pero realmente o explicou a medias.

Con respecto dos proxectos, nós aquí  non estamos falando que os proxectos estean mal feitos

nin ben feitos. Bueno, respectando a lexislación, a min me preocupa que haxa técnicos de Madrid

que veñan aquí, que é moi libre non, e a lexislación está moi clara, e aí temos que estar todos,
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pero aquí parece que non hai técnicos e na zona nosa, bueno pois é unha pena que non sigan,

que non poidan traballar aquí non?

De todos xeitos coincido perfectamente co que aportou TEGA, mire de verdade, vostede ten unha

oposición que pode estar contento.

Fai poucos meses vostede aquí, tróuxonos uns gastos por un lado seis mil e por outro sete mil,

pero xa estaban feitos, e agora xa están pagos e soamente se limitaron a sacar unha fotocopia do

Plan Xeral e subliñado cun bolígrafo en cor e aparte (...).

Estámoslle pedindo colaboración para chegar a un entendemento e vostede segue polo mesmo

camiño. Mire, unha parte dos veciños de Coristanco estamos avergonzados, avergonzados, tres

veces avergonzados que a corporación municipal de Coristanco estea contratando empresas para

o Concello, logo preguntareille en Rogos e Preguntas, facendo para aquí, ben feitos, un luxo, ben

feitos,  pero  que  teñamos  que  incorporar  ó  alumeado  público  un  camión  usado.  Coristanco

merécese outro respecto.

Estamos falando dunha cantidade de un camión para arranxar o alumeado público, é vergoñento

señor alcalde, vostede como naceu en Coristanco non debería de permitir isto. Estamos falando

dunha cantidade ridícula, porque os veciños de Coristanco non van a querer un camión e vaise a

incorporar a propiedade do Concello un camión usado e repítolle, con respecto, síntome aludido,

síntome aludido con respecto ó camión antigo que vostede di que non está homologado, eu creo

que non é así eh.

Mire, se non é así, demóstremo se ten vostede na última revisión, seguro que ten pegas porque o

camión  é  vello  e  había  que  cambialo  e  efectivamente  agora  non  reunía  as  condicións.  Este

camión pasou moitas inspeccións técnicas de vehículos. Aí están os documentos.

Entón diga:  o  camión agora  non reúne as  condicións  para  seguir  desenrolando esa función.

Estamos de acordo, pero quítelle o demais. E se non á así, a ver que documentación ten vostede

sobre ese tema, non?. E dende logo debería retomar o tema e dotar a Coristanco dun camión

novo, dun camión novo porque vaia imaxe vamos dar eh.

A verdade é que nos sentimos moi afectados, non entendo nada.

Bueno, da escola da cuberta de Oca, a min non me gusta falar da historia do pasado. A historia

hai que coñecela, respectala e mellorala.
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Isto vense falando dende o dous mil quince, da cuberta da escola de Oca.

Mire, é da súa parroquia onde vostede naceu. O PSOE veu a reclamar, eu levo reclamado e non

puiden sacalo adiante, pero mire, con dez mil euros e ca axuda dos técnicos eu estou seguro que

lle habilitan esa partida para acabar dunha vez por todas pero poñela en condicións.

Eu creo que aquí non podemos estar falando do tellado dunha escola onde están os nosos nenos,

o futuro de Coristanco.

Home, eu non sei, pero fale vostede cos técnicos e se houbo cartos para meter outras obras

noutros sitios, noutras escolas, primeiro haberá que empezar por onde chove dentro. Fale cos

técnicos que estou seguro que vai contar coa súa aprobación e buscando a solución.

En definitiva, mire, estámoslle pedindo colaboración, non lle estamos dicindo que non, estámoslle

pedindo colaboración. Ábrase, reúnase, fale con nós. Estou seguro de que chegaremos a moitos

acordos, pero así, con este desprezo e este tipo de xestión que está facendo, pois realmente con

todo nós vamos a votar non, porque non podemos.

Vou ca petición e xa remato, convoque vostede os portavoces, a todos os grupos, esta casa non é

de vostede, non é nosa e entre todos nós temos a capacidade para chegar a acordo, estou seguro

de que poderemos chegar a acordo, pero si, señor alcalde, sentíndoo moito o noso grupo vai a

votar non en espera de que convoque esa reunión.

Sr. alcalde.-Moi ben. José Antonio, BNG.

Sr. José Antonio Andrade (BNG).-   Si, moitas gracias.

Pois tal e como comentaba antes, escoitei con atención o que se foi dicindo para poder modificar

ou ratificar o sentido do voto.

Por retomar as últimas palabras que dicía Abraham, non sei se se me escapou esa palabra, pero

eu non me plantexo nunca aquí a decisión de voto como un xogo. A verdade é que non aprendín a

xogar ó póker e sabía moi mal a brisca só lle ganaba a miña avoa, porque ela se deixaba.

Quero dicir que todo o demais eu tómoo con moita seriedade ,por iso as veces se me plantexan

conflitos internos nun determinado momento porque escoito argumentos que son válidos e escoito

outros que son igualmente válidos tamén e finalmente ter que pronunciarse a favor ou en contra

cando sabes ademais que a abstención pode ser definitiva polo voto de calidade do alcalde, pois é
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unha situación de compromiso moi seria e a verdade é que me senta, é máis eu agora marcharía

para a casa, buscando unha desculpa, pero non é o meu estilo.

O que si tamén ningún dos portavoces fixo fincapé en dúas cuestións que eu esperaba.

A primeira, porque o que fixeron importa tanto se se incumpre ou non o que habíamos comentado

de que todo o remanente salvo limitacións legais ía dedicarse a completar ou concentrar aquelas

obras que non puideran ser financiadas por Deputación, financiadas na porcentaxe que se falou,

porque incluso fosen rexeitadas, me parece que a iso non se lle da tanta importancia.

Eu a outros momentos tamén lle dou menos importancia, é dicir, eu como logo cada quen consiga

vender ou trasladar a opinión veciñal do que se fai ó longo da lexislatura, a verdade é que non

fago moitos números sobre diso, porque o verdadeiramente difícil, habería que ser sociólogo para

entender porque ás veces a xente se inclina nun momento dado a votar a uns ou a votar a outros.

É  todo  tan  complexo  que  é  (...)  pensar  que  sexa  tan  determinante  a  suposta  autoría  de

determinadas obras.

A min o que me preocupa é que se fagan e que se fagan ben, e logo que lle poñan os apelidos de

quen lle dea a gana, a verdade é que me da exactamente igual.

Son ou non son necesarias as obras de mellora da capa de rodadura? Claro que son, parece que

estamos todos de acordo.

Si, pero vanse a acometer nos puntos que máis necesitados están delas? Pois non o sei, claro,

non o sei pero tamén empezo  a pensar se non o sei porque non me preocupei de mirar.

Fixo o alcalde todo o posible para que ese traballo de verificación fose máis doado? Bueno pois

tampouco o sei, ó mellor púidose simplificar ou púidose delegar,  sigo coa dúbida de votar en

contra ou absterme.

Quédame por esclarecer na súa segunda intervención o que poidan engadir  José Manuel do

PSOE e Abraham; e en todo caso volvo a suxerir, como fixen na Comisión Informativa, se o tema

está en que teñamos todos un total coñecemento de todas e cada unha das obras de mellora da

capa de rodadura, pois que fagamos un novo desglose se queremos retire este punto da orde do

día e se tan importante e tan urxente é resolver algunha desas partidas,  convoque un Pleno

extraordinario e dea por aprobadas as cinco primeiras, porque aínda que lle puxeron máis ou

menos matices á súa aprobación, ninguén lle dixo nada e gáñese vostede as outras. E bueno, as
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dúas  saquetas  grandes  de  cartos,  pois  bueno,  se  queren  convocamos  unha  reunión  e

debatémolas, o problema está aí.

Canto tempo imos a perder en analizar eses proxectos? Vánsenos a admitir melloras técnicas, ás

que francamente, non sei cualificar para suxerir melloras como pode ser: home paréceme que

está peor a carretera que vai de Mira ás Salgueiras, ou das Salgueiras a Mira ou a Abelenda;

porque claro como non sei se está aquí nas setenta e unha obras que vostede acaba de dicir, pois

a verdade é que me preocupa, porque?

Porque recibo chamadas de alí arriba moitas veces: mira é que somos os grandes esquecidos,

aquí nada máis que vindes cando hai eleccións. E eu teño que dicirlle, bueno, parece que ten

vostede razón. Vou mirar a ver que  se pode facer.

Tamén é certo que lles digo, en todo caso, suxírame vostede algo que levar á Pleno, vía pregunta,

rogos e tal, porque vostede que vive aí vai a ter máis coñecemento que teño eu que vou de vez en

cando andar e suar un pouco, pero nada máis.

En fin, eu teño as miñas dúbidas. Vou a deixar  aínda o resto das intervencións e deixo en nada

peculiar, suspenso.

Sr. Alcalde.-  Moi ben, José Manuel, PSOE.

Sr. José Manuel (PSOE).- Gracias señor alcalde.

Ben, as cinco primeiras cuestións creo que non hai nada que debater, creo que todos estamos de

acordo en que son necesarias, evidentemente eu xa dixen na miña primeira intervención que

lamentaba o estado no que se atopaban as vías, que é necesario reparalas e adecentalas, pero

vou a condicionar o voto do PSOE, señor alcalde, ó seu compromiso. Ó compromiso para que

revisemos  as  prioridades  do  que  está  aí.  Porque  modificáronse,  dende  decembro  do  vinte

modificouse o estado dalgunha das vías, pero segurísimo ademais.

Co cal o PSOE, pídelle que se revisen eses proxectos e as prioridades desas obras.

Nada máis, gracias.

Sr. Alcalde.- Moi ben. Abraham

Sr. Abraham Gerpe (CSD).- Moitas gracias señor alcalde.
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Bueno aquí eu por alusións tamén quería comentar, non porque me sentira aludido, a verdade é

que non o pillei.

Hai unha vez que se di que, o anterior mandatario, gastou moito en proxectos, entendo que eu

non fun e anterior a min foi Amancio e non creo que se referira a si mesmo. Entendo que sería o

señor Antonio, porque eu en proxectos non gastei moito nin gastei moito en nada porque non

puiden invertir, por desgraza.

Despois das fotos do Street View, non sei a que proxectos se refiren. Eu acórdome duns que

valían, non sei, do orde de, bastante máis ca os seus por obras de vinte mil euros e estaban feitos

en  Google  Maps,  non  era  Street  View,  e  estaban  subliñados  cun  rotulador  e  firmábaos  un

enxeñeiro que nin sequera tiña potestade. E despois tíñamos que facer cincuenta veces. Que iso

é da época, acordémonos todos, da época de Antonio.

Despois fálase dun camión usado, que é vergoñento, pero temos que votar agora para comprar un

camión novo e non queremos. Non sei, vexo moitas, moitas contradiccións e sobre de todo o que

comentou o compañeiro do BNG, non,  que ninguén se acordou de que o remanente se ía a

destinar ó POS.

Ninguén se acordou porque a ninguén lle importa. Realmente esas cousas non importan, só é

poñerlle trancos nas rodas. Non que máis da que sexa o remanente po POS ca que non o sexa.

A cuestión é que non se faga nada, é claro, evidente. Iso non fai falta ser catedrático.

 Despois tamén se falaba, bueno, as medias verdades son unha putada, pero as mentiras non son

moita cousa.

Dise  que  hai  enxeñeiros  industriais  ou  arquitectos,  eu  digo  que  levante  a  man  o  enxeñeiro

industrial ou arquitecto que haxa aquí porque eu non coñezo ningún.

Entón eu creo que se nos ceñimos un pouco a orde do día, sin falar dun bache concreto, porque

tamén se pode falar dun bache ou de que ó vir para aquí a silveira rozoume o coche e teño que

pedirlle ó seguro de responsabilidade civil do Concello que me pague a pintura. Pois creo que

estamos entre aprobar ou non unhas obras. E comentaba o compañeiro do BNG, con dúbidas

normais, que se están nos puntos máis necesarios. Xa lle digo eu que non, seguro que os hai

máis necesarios, pero como os cuantificas? Iso é imposible.
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Como os hai que facer todos, que máis da primeiro un ca despois outro, se están en quince

parroquias, polo menos xa están en todas, xa toca algo.

E despois o tempo dos proxectos. O tempo estamos xusto no tempo de pospoñelo un par de

plenos ou tres e despois que empece a chover. É o ideal, porque despois xa non podemos asfaltar

e  despois  asfaltamos chovendo,  porque as  empresas van querer  cobrar,  porque estamos no

coronavirus, a obra pública é interesante para todas as empresas. Sexa unha empresa de Madrid,

do País Vasco ou de onde sexa.

Porque  claro,  falábase  antes,  díxoo  outro  compañeiro,  que  nunca  se  levou  unha  contía  tan

grande. Non, porque aquí éramos os mestres dos negociados sin publicidade, non se poden levar

cincocentos mil euros. Iso entón hai que facelo de maneira entre comiñas legal e haino que subir á

plataforma do Estado e entón vai vir unha empresa de onde sexa de España.

Que pasa?  Que esa empresa vai querer cobrar, e entón como vai querer cobrar, vaino a facer

aínda que sexa chovendo.

O  asfalto  chovendo,  sabemos  todos  sin  necesidade  de  ser  enxeñeiros  nin  arquitectos,  que

despois se levanta e queda unha merda feito, pero vai ser como se faga.

Entón claro, se se aproba agora, igual xa vai tarde, pero se se aproba máis tarde, vai moito máis

tarde; iso si que o teño claro.

E despois falábase de que temos unha oposición incrible, a verdade é que si, é incrible, ou sexa,

iso dígoo eu e creo que o ve calquera cidadán, ou sexa, somos aquí máquinas todos eh; menos

eu que eu son o máis subnormal da casa. O resto, mi madre, unha oposición incrible, é o que son;

porque chama a atención que estamos intentando construír e eu non vexo nada de construción,

sempre vexo: vamos a reunirnos despois.

E na reunión: bueno, na próxima acordamos algo. E na seguinte: acordamos algo. E despois,

claro, xa hai xente que non vai, porque eu xa son dentro dos de aquí o máis vago. Entón eu xa

non me presentaría a metade delas, non porque non me importe, senón porque hai un refrán moi

vello que di: lavarlle a cabeza a burros é perder o tempo máis o xabrón.

E entón, que máis dá que acordemos, aquí non importa o acordo que se chegou para usar o

remanente para iso. Aquí non importa nada, só importa como se venda á cidadanía.

Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
(artigo 42.b da Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector Público) Páxina ah de ch

C
V
D
:
 
C
+
+
Y
a
I
+
D
+
T
e
0
m
Z
S
1
D
V
a
t

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
 
E
l
e
n
a
 
G
o
n
z
á
l
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
1
2
/
2
0
2
2
 
0
9
:
3
8
:
0
0
)
 
,
 
 
J
u
a
n
 
C
a
r
l
o
s
 
G
a
r
c
í
a
 
P
o
s
e
 
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
1
2
/
2
0
2
2
 
1
1
:
1
3
:
0
0
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e
 



Avda. Finisterre, 112 - SAN ROQUE – TRABA
15147 - CORISTANCO - A Coruña

Tlf. 981 73 30 01  -   Fax: 981 73 33 97 -  correo@coristanco.gal
 www.coristanco.gal

R. E. L. nº 01150294

2021/G010/000006

Eu non vendín nada á cidadanía, eu acabo esta lexislatura e acabarei a miña gran carreira política

de Coristanco. Non teño ningunha ambición política. Tiña a ambición cando entrei aquí, fai oito

anos, de que se fixera algo. Pouco se fixo. A verdade é que na miña época fíxose moito menos do

que se debería de haber feito e agora séguese facendo pouco, pero creo que máis que nada,

porque non nos poñemos de acordo en que realmente porque estamos aquí.  Estamos polos

cidadáns ou estamos polos  partidos  ou estamos porque?,  ou sexa,  aquí  estamos a  falar  de

arranxar por un millón de euros unhas carreteras e estamos pensando que son tres POS, catro

POS, cinco POS. Que máis da a contía!

Un millón de euros para ganar a mil euros ó mes é moito, pero para gastar en manter cincocentos

trinta quilómetros de vías é unha vergoña. E teríamos que buscar. O alcalde, a xestión política é,

levantarte e ir a Santiago á Xunta e que che den algún carto máis que cando estaba eu, que che

daban  cero  euros.  E  cando  estaba  Amancio  creo  recordar  que  daban  outros  cero,  ou  sexa,

estamos no cero.

Vostede  se  logrou  un,  logrou  un  infinito  máis,  porque  cero  elevado  a  infinito  é  unha

indeterminación, polo menos nas matemáticas.

Entón claro, eu penso que non importa o que se acordara de remanente, porque xa ves en todas

as intervencións, José Antonio, non importou. Creo no que dixo o compañeiro do PSOE, non, que

hai que revisar os proxectos, pero falamos dunha cousa que é curiosa, non?

Porque hai un momento, nunha intervención, oín que temos a casa esta chea de proxectos. Que

non fagan máis proxectos!

Pero despois veñen as liquidacións con ampliacións da lúa, porque claro, hai nove anos dese

proxecto e non queremos pagar a liquidación, ou sexa, prevaricamos para non pagar. 

Entón claro, aí temos outro refrán moi vello, que é: non se pode querer joder e ter o virgo. Non

podemos ter os proxectos xa de vello e que non veña liquidación, porque é imposible.

Entón claro, eu xa sei que a miña forma de falar quizás non é a máis politicamente correcta, pero

creo que é a que entende a gran maioría dos cidadáns españois. Entón intento expresarme con

que todos me entendades, ou sexa, sinto non falar ó nivel de moitos e sinto, se cadra, estar por

encima do nivel de outros. Pero o que teño claro é unha cousa: eu non vin o millón cincocentos mil

anterior  de  obras  e  dende  logo  non  vou  a  ler  os  proxectos,  porque  eu  non  veño  aquí  ver
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cincocentos folios, nin en dúas horas, nin en tres. Porque a min ler cincocentos folios lévame unha

vida, ou sexa, creo que aínda non os lin en toda a carreira.

 E entón non vou vir  nin ó millón cincocentos. Participei igual no millón cincocentos ca no millón

trescentos, nada. E iso avergónzame como concelleiro, porque me debera de haber esforzado

moitísimo máis e é unha realidade, pero hai que relativizar un pouco.

Temos aquí un proxecto, podemos quitar adiante unhas carreteras. Bueno pois polo menos non

digamos que é por non velas, porque non pasamos todos polas carreteras? Que máis da que sexa

o punto A que o punto B, se o coche pasa, se fai o tramo enteiro vas coller o bache no primeiro.

Se non colles  o  bache no primeiro cóllelo no final,  pero vas  a  coller  un bache.  Polo  menos

arranxemos un pouco.  E  senón  non arranxemos nada e  veñamos aquí  dentro  de un mes e

digamos: buf! Consensuamos moito, e non consensuamos nada.

Despois arranxámolo en pleno inverno, que niso aquí foise máquinas. Porque se as eleccións

viñan en inverno,  en inverno estábamos asfaltando.  E bueno,  despois avergóñanos o camión

municipal de subir porque é vello, joder!

É que non vemos o Concello, este Concello avergoña por todos os lados ou polo menos no que

eu vexo e creo que non pateo eh.

Nada máis.

Sr.  Alcalde.-  Moi  ben,  antes  de  continuar  simplemente  dicir  que  se recolleu  esa  proposta  e

ademais me comprometo a que nos primeiros días da semana que ven ter unha reunión cos

grupos para, no marxe que poidan ter estes proxectos, de mellora e incluso enriquecemento, ou

recoller algunha insertitude pois implementala e se aquí eses proxectos finalmente son dotados

economicamente para poder executalo.

Polo tanto, vou a sacar a proposta a votación e tamén anuncio o compromiso de que haberá esa

reunión cos da oposición na liña do que propoñía o portavoz do PSOE.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Si, alcalde.

Eu quería puntualizar en algo que non lle expliquei en relación ó bache. Eu deixei claro que na

miña posición é un tema grave. E lle estou pedindo ó alcalde que unha vez que comprobe, con

todos os medios ou con todos os factores que teña, que se explique aquí se a miña posición, a do

noso grupo é urxente si ou non.
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Non se trata dun bache, debido a que é moi doado falar superficialmente, pero non se trata dun

bache.  Trátase  de  que  debido  a  cantidade  de  camións,vostede  aprobou  esa  ordenanza,  a

aprobamos todos. Vexo pouca eficacia.

Ca gran cantidade de toneladas que están pasando eses vehículos desfixeron a carretera e tiraron

o muro. Están creando un problema serio para ese transporte.

Permítame, me gustaría que maña puxera os medios, porque é un tema a verdade importante.

Sr. Alcalde.- Terei en conta a proposta.

Pois sometemos a votación o punto de modificación de crédito 2-21, EXP. CE 2-21, IMPORTE

1.338.919,99 EUROS.

Unha vez rematado o debate procédese á votación da proposta de alcaldía de modificación de

crédito  2-21,  EXP.  CE  2-21,  IMPORTE  1.338.919,99  EUROS  (EXP.  2021/X999/000522)  co

seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1).

En contra: ALVC (2), TEGA (3).

Abstencións: BNG (1).

Consecuencia do anterior, queda aprobada inicialmente a modificación de créditos 2-21, EXP. CE

2-21, IMPORTE 1.338.919,99 EUROS (EXP. 2021/X999/000522).

5. ACORDO DE INCLUSIÓN NA ORDE DO DÍA DA APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN
DE CRÉDITOS 3-21, EXP. CE 3-21, IMPORTE 38.316,88 EUROS (EXP. 2021/X999/000523)

Sr.  Alcalde.-   Emana  tamén  daquela  proposta  inicial  que  se  decidiu  formular  en  diferentes

propostas.

Procédese á votación do acordo de inclusión na orde do día da aprobación inicial da modificación

de créditos 3-21, Exp. CE 3-21, importe 38.316,88€ co seguinte resultado:
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A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1),ALVC (2), TEGA (3), BNG (1).

En contra: non hai.

Abstencións: non hai.

Consecuencia do anterior queda aprobada a inclusión na orde  do día da aprobación inicial da

modificación de créditos 3-21, Exp. CE 3-21, importe 38.316,88€.

6.  APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS 3-21, EXP. CE 3-21, IMPORTE
38.316,88 EUROS (EXP. 2021/X999/000523)

O alcalde a proposta que ten o seguinte contido literal:

“ Vistas as facturas que, por distintos motivos non previstos, tiveron que quedar pendentes

de pagamento ao remate do exercicio 2020.

Visto que aínda que no acordo do Congreso dos Deputados de 20 de outubro de 2020, aprobouse

a solicitude do Goberno no Consello de Ministros de 6 de outubro, o informe declarando unha

situación de emerxencia extraordinaria, aos efectos previstos nos artigos 135.4 da CE e 11.3 da Lei

Orgánica 2/2012, de Estabilidade Orzamentaria e Sostenibilidade Financeira, que motivou que

quedaran en suspenso os obxectivos de  estabilidade  orzamentaria,  regra  do  gasto  e

endebedamento financeiro aprobados en febreiro de 2020 para os exercicios 2020 e 2021, pero

que en absoluto motivou a suspensión da obrigatoriedade que teñen as corporacións locais do

cumprimento do Período Medio de Pagamento a provedores de conformidade cas disposicións

da normativa sobre morosidade nas operacións comerciais.

Vistos os resultados positivos da liquidación do orzamento do ano 2020, que amosa un remanente

líquido de tesourería de 5.792.347,33 euros.

Visto que o artigo 177 do Real Decreto lexislativo 2/2004, polo que se aproba o Texto refundido da

Lei reguladora das facendas locais sinala que cando houbera que realizar algún gasto que non
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poda demorarse ate o exercicio seguinte, e non exista no orzamento da corporación crédito o

sexa  insuficiente ou non ampliable  o  consignado,  o Alcalde poderá ordenar  a  incoación dun

expediente de crédito extraordinario no primeiro caso, o suplemento de crédito no segundo. E

que no apartado 4 do antedito artigo figura o remanente líquido de tesourería como un recurso

posible destas modificacións.

Valorado por esta Alcaldía a necesidade de dotar do crédito necesario para proceder ao pagamento

das facturas pendentes segundo o seguinte detalle:

IMPORTE CONCEPTO

2.113,01 € MINUTA pola redacción do proxecto de Mellora capa rodadura camiños 
acceso a
parcelas rurais na parr. De Couso (Plan Marco 20-21)

2.415,93 € MINUTA pola redacción do proxecto de Mellora capa rodadura camiños 
acceso a
parcelas rurais nas parr. De San Paio e Xaviña (Plan Marco 21-22)

7.156,32 €

CERTIFICACIÓN FINAL OBRAS (10%)
Sustitución rede abastecemento auga desde camiño Centiña ate entronque
AG552.

2.462,56 € Instalación de rede de abastecemento veciñal Lg Lume de Suso

9.755,63 €
Sustitución rede abastecemento auga desde camiño da Nogueira ata
Centiña

7.199,98 €

CERTIFICACIÓN FINAL OBRAS (10%)
Mellora capa rodadura camiños en Oca, Seavia, Verdes, San Paio, Xaviña 
e outros

7.213,45 € Mellora capa rodadura camiños en Agualada, San Paio e Xaviña

Visto o Informe preceptivo e non vinculante emitido pola Intervención Municipal, en relación 

á utilización do Remanente Líquido de Tesourería e a tramitación dun expediente de 

aprobación de Crédito Extraordinario, proponse ao Pleno do Concello a adopción do 

seguinte acordo:
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Primeiro.- Aprobar inicialmente a modificación de crédito núm. 3/2021 de concesión de
Crédito Extraordinario (expte. CE 3/2021) por importe de 38.316,88 euros, e nas seguintes

aplicación orzamentarias:

Visto o Informe preceptivo e non vinculante emitido pola Intervención Municipal, en relación 

á utilización do Remanente Líquido de Tesourería e a tramitación dun expediente de 

aprobación de Crédito Extraordinario, proponse ao Pleno do Concello a adopción do 

seguinte acordo:

Primeiro.- Aprobar inicialmente a modificación de crédito núm. 3/2021 de concesión
de Crédito  Extraordinario  (expte.  CE 3/2021)  por  importe  de  38.316,88 euros, e nas
seguintes aplicación orzamentarias:

APLICACIÓN IMPORTE
2021.161.60900 19.374,51 €
2021.454.60900 4.528,94 €
2021.454.61900 14.413,43 €

O devandito Crédito extraordinario finánciase integramente con cargo ao Remanente líquido 

de tesourería para gastos xerais resultante da liquidación do Orzamento do exercicio 2020.

Segundo.-  O precitado acordo plenario  de concesión de Crédito  Extraordinario está suxeito ás
mesmas  formalidades  procedimentais  que  a  aprobación  dos  Orzamentos  da entidade local,
previstos polo artigo 169 do Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, Reguladora das
Facendas Locais.”

Sr. Alcalde.-   Abrimos un turno de intervencións para que os voceiros poidan achegar a súa

opinión. Amancio, tes a palabra.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Si, gracias señor alcalde.

Bueno, efectivamente, agora xa empezamos a tratar os puntos da orde do día no que había certo

compromiso en que o diñeiro do remanente de tesourería se destinase a obras e non a pagar

facturas e a partir  de agora é cando si  entramos neses debates,  que tanto lle preocupaba ó
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compañeiro aquí presente tamén, ós compañeiros.

É dicir, vostede presenta ou aproba unhas obras e todas estas obras, que é a primeira vez que

pasa, creo que é a primeira vez que pasa dende que vostede é alcalde. Que é que como non hai

diñeiro, segundo o director de obra, para executar o remate desa obra, hai que incrementarlle un

orzamento, a maiores, porque esa empresa levouse a obra por haber licitado á baixa. Por haber

sido máis barato, digamos, na maior parte dos casos.

Entón agora, unha vez que fai a obra, a empresa di: ah! Como teño a marxe do 10% para pedirlle

ó Concello para que me pague co que considero melloras ou que resulta que ó mellor no proxecto

non  estaba  ben  redactado,  e  ese  10% pois  non  ten  porque  modificar  en  gran  substancia  a

aprobación de unha sesión plenaria; pois que o Concello mo pague e ando xogando sempre con

esa marxe, non?

Ou sexa, en xeral gana sempre o nove e pico, oito longos, todos eles. E ademais coincide co

director de obra, non?

E agora esas facturitas ata chegar a eses trinta e pico mil euros, son facturitas que se lle teñen

que pagar, por un lado a un redactor dun proxecto, dándolle esa relación a dedo e agora temos

que  pagarlle  esa  relación  a  dedo  de  unha  persoa,  ademais  do  pasado  bastante  vinculada,

digamos o PP, non sei se na actualidade. E claro, agora temos que empezar a pagar xa favores.

Entón,  parabéns  señor  alcalde,  a  partir  de  agora  vai  a  sacar  todo  para  adiante  sen  ningún

problema.

Pero bueno, sempre quedarán os díscolos de TEGA, onde lle seguirán mostrando pois as nosas

discrepancias e os nosos desacordos con relación ó que vostede quere traer aquí.

Polo tanto, na Comisión Informativa votamos en contra e vamos a manter a palabra como sempre

o estamos facendo.  Mantemos a  palabra  e  tamén lle  votaremos en contra  esa modificación.

Porque?

Porque vostede está quitando o diñeiro que acordamos todos, non sei se eso de “acordamos

todos” xa é moito dicir, pero bueno, TEGA si o acordou e TEGA así o manterá.

Entón pois dixemos que nós non permitiremos que saquen o diñeiro do aforro que supón eses

cinco millóns de remanente de tesourería, aforros que ten o Concello aí, para pagarlle facturas

pois que ó mellor alegremente vostede encargou. Ou que serven para que empresas se leven

obras licitando á baixa, sabendo que despois me van a aprobar pois eses sete mil euros máis, oito

mil euros máis, que si o houbera presupuestado no seu momento, pois posiblemente esa empresa

non se houbera levado a obra. Posiblemente esa empresa non se houbera levado a obra e a
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houbera levado a competencia.

E polo tanto, saque o diñeiro de outras partidas, non o saque do remanente de tesourería e pague

as facturas; pero tal e como o está presentando, TEGA lle votará en contra.

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben, Antonio, tes a palabra.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Si.

Nós vamos a respectar o acordo da Comisión.

Mire durante moitos anos presidín a Corporación xamais admitín  solo un caso de (inaudible).

E cando se adxudicaba unha obra esa obra tiña que ser empezada pola mesma cantidade.

Eu pregunto agora aquí, que conste, na acta de replanteo desa obra, esa empresa alegou que

faltaba algún tipo de aumento de obra ou algún problema de cimentación? Hai algunha relación,

figura no expediente algunha relación sobre esas obras?

Porque aquí quitamos remanente de tesourería, onde hai un acordo, onde tiña que ser todos a  un

fin. E resulta que agora aquí o alcalde estamos, adxudicou unha obra a unhas empresas, ó final

agora quérelle facer un agasallo ata o 10% ou un pouco máis abaixo do 10%, para que unha

compensación e incluso non é unha obra, son varias obras.

Mire, nós agora xa ten as mans libres, faga o que queira, pero este grupo seguirá traballando e

seguíndolle  os seus pasos na legalidade e dende logo isto non o vamos,  polo menos cando

teñamos  a  oportunidade,  vamos  a  facer  constar  que  estamos  totalmente  en  desacordo  e

seguiremos,  bueno,  vamos,  parécenos  que  esta  non  é  a  forma  de  facer  unha  boa  xestión

municipal.

Polo tanto, nós somos serios, non admitimos iso e isto que estou dicindo eu aquí; aí un técnico e

vostede se comentou entre  todos os  portavoces que se ían a  tomar medidas para  que non

houbera máis aumentos nas obras que se puideran executar.

Iso foi tratado aquí e agora estamos volvendo todo para atrás.

Mire, nós por aí non entramos e nos queremos, en realidade non queremos estes agasallos e se

esa empresa vía que a obra non era rendible facela, pois que non a fixera, xa entraría a segunda.

E de feito moito me gustaría e preguntamos: que consta na acta de replanteo do técnico? Bueno

os técnicos que firmaron por parte do Concello, o director das obras e por  parte da empresa.

Vostede gustaríanos saber se hai algunha anotación en esa acta.

Polo tanto, con toda a seriedade, vamos a seguir estando en contra, porque non entenderíamos

que se faga un proxecto por unha cantidade e cando non se poida xustificar e non conste en esa
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acta de replanteo, por aí non vamos a pasar, vamos a votar non.

Sr. Alcade.- Ben. José Antonio BNG.

Sr. José Antonio Andrade (BNG).- Gracias señor alcalde.

A ver, me veñen catro conceptos e os dous primeiros non teñen aparente relación cos dous finais.

De maneira que a opinión que tiña para para os dous primeiros creo que tiña que coincidir ca que

teño para os outros dous.

(Inaudible)

Eu persoalmente non coñezo nin teño referencias da persoa que redactou os proxectos para ese

Plan Marco, como non a coñezo polo tanto non podo facer ningún tipo de crítica e en todo caso

hai que ser sinceros. Tamén coñezo moitos casos de alcaldes que en aqueles supostos de facer

calquera  traballo de profesionais lle fagan encargos traballos os da beirarrúa do lado, quero dicir,

a Estados Unidos,  que ó mellor debería de ser así, se a calidade o esixe tamén podería ser así.

En todo caso, insisto, como non sei nada da persoa, non entro a valorar se foi unha decisión

acertada ou non, (...) pero en todo caso, digamos que isto eu votaría favorablemente porque me

da igual que se contrate a un que a outro se fai ben o seu traballo.

Que ocorre? Que como ven a continuación dúas certificacións finais de obras. Eu sempre estaba

ca  idea  de  que  a  certificación  chamada  final  non  debería  de  recoller  máis  que  o  resto  non

facturado en todas as certificacións anteriormente emitidas e pagadas.

Recorde  vostede  señor  alcalde  que  cando  trouxo  a  Pleno  para  que  lle  aprobaramos  as

modificacións de crédito para pagar as diferencias da certificación final no Centro Social de Cereo

díxenlle, mire, por esta vez non vou a ser moi esixible, e xa non me acordo se lle votei a favor ou

me abstiven. Probablemente me abstiven. Díxenlle o BNG non lle vai a votar novas modificacións

de crédito para pagar certificacións finais que excedan notoriamente, bueno un 10% ou aínda que

se quede nun 9,99 sobre determinadas cantidades son moitos cartos.

Vostede dirá que como o técnico é quen emite a certificación e razoa a súa maneira que feitas as

medicións había un erro de metros ou que se tivo que poñer unha chave de paso que custa non

sei canto e non se contaba con ela, vale, eu non digo que todo eso non sexa realidade, pero para

eso haberá que encargar os proxectos a persoas que sexan tan rigorosas no seu traballo que non

den pé a que isto de novo ocorra.

Porque? Porque se lle estamos dando o parabén isto se vai converter na regra de sempre. Como

a lei di “que hasta el 10% se puede revisar el total de la obra” pois non será tan difícil falar co
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director da obra, que ademais non é funcionario municipal e bueno, en fin, que se se quere facer

máis obras con nós vainos a ter que botar unha man, verdade? E con buscar aí unha porcentaxe

que sexa posible pero que non exceda, todos tan contentos.

Que hai que compensar, niso doulle a razón a Amancio, que nós tiramos á baixa e agora hai que

compensar a diferencia.

Nada máis

Sr. Alcalde.- Moi ben. José Manuel, PSOE.

Sr. José Manuel Pérez (PSOE).- Gracias señor alcalde.

Pois o PSOE despois de consultar a documentación vai un pouco na mesma liña que os demais

portavoces que interviron anteriormente.

Evidentemente, é evidente que as empresas para recoller os contratos van un pouquiño á baixa e

xa non é a primeira vez, como comentaba o portavoz do BNG. Porque no Local Social de Cereo

pasounos o mesmo. É máis, e que é o mesmo director de obra. Que non teño nada en contra del,

non o coñezo, pero cando o Concello contrata unha dirección de obra é para mirar polo Concello,

é para mirar polo Concello de Coristanco e é para mirar pola calidade da obra tamén.

Por poñer algún dato encima da mesa, nas diferentes obras vai un 30% á baixa, 13, 31, 23, 30.

Pero despois á hora da certificación chegámonos ó 9´8, 9´83, 9´81, é dicir, coñecen a lei igual que

calquera funcionario ou igual ca nós. E como din os que presentaron a empresa non chega o 10,

“como es el  caso”, así tal cal.  Pois si, coñecen a lei perfectamente.

Entón señor alcalde dende o PSOE, que entendo que vostede comenzou o procedemento, bueno

non hai que prelamentar tampouco, bueno, pois agora que acudan a xustiza e despois xa se verá.

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben. Abraham.

Sr. Abraham Gerpe (CSD).- Moitas gracias señor alcalde.

Estaba mirando as obras e bueno, comparto cos compañeiros a sensibilidade do fallo do sistema,

non, porque é legal, fano e por suposto collen as obras e despois se ven que non lle dá úsano.

Que pasa?  Que aquí vexo sempre todo capas de rodadura.

Aí volvemos o que estabamos falando hai un pouco, os proxectos están abaratados e despois,

bueno, as medicións do proxecto poden fallar, pero realmente non sei porque estas certificacións

son.
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Acórdome das dos locais de Cereo que falábamos, que as expliquei como dúas veces nas miñas

intervencións,  que  as  medicións  estaban  mal  e  había  unha  partida  que  nin  sequera  estaba

presupostada, ou sexa, era un erro de proxecto.

As empresas entendo que queiran chegar sempre ó 10% para coller ó máximo posible. Pero ás

veces aínda con este 10% non sei  como admiten facer  ás obras,  sobre todo en Coristanco.

Porque hai capas de rodadura que se cadra no proxecto marcan un 10% e despois son un 40%.

Eu creo que iso demostra o necesitadas que están de obra pública as empresas do sector.

Porque coincidiu falando en Negreira cun cliente meu, que traballa nunha destas empresas que

obrou para Coristanco e dixo, joder non sei nin como a facemos, porque perdemos cartos, aínda

poñéndolle o 10%.

Ese 10% entendo que non é a libre albedrío. Teno que firmar un técnico. Entón eu tamén penso,

que se vemos que é delito o que firma o técnico tamén o podemos poñer no coñecemento da

xustiza.

Se vemos que lle está facendo favores ó técnico tamén o teremos que denunciar a vostede e é

sempre o mesmo rollo. Porque falamos tanto e obramos tan pouco?

Eu vexo, son un 10%, entra dentro da lei, hai un informe favorable para pagalos. Senón claro que

imos a ir a un xulgado e imos a pagar xuros a un 8, non?  Creo que é a un 8. Pero bueno, é igual

que non os pago eu, entón pagámolos todos, se é do de todos non pasa nada.

As obras están feitas, piden isto, hai que pagalos porque a lei o marca, vale.

Pois igual a partir de agora temos que cando se firme un contrato das empresas. É que non sei

como solucionar isto porque o vas ter sempre. Porque claro, eu fíxome nas probas que di Antonio,

non. Que el na súa época nunca tolerou isto. Pero é que eu iso non sei se é unha coña ou un

chiste, porque se non o toleras estás en contra da lei, porque ás empresas non lle podes prohibir.

Se o director da obra lle marca un 5% ti non lle podes dicir que non o poña. Ou estamos por

encima da lei? Porque eu non me vexo por encima da lei.

Se o director de obra di que hai que poñer un 10% máis, ponse un 10% máis e non hai máis volta.

E se queremos pagámolo e senón imos ó xulgado e pagamos un interese, porque iso é unha

realidade  económica.  Porque  os  proxectos  non  atan  todo,  porque  incluso  na  vida  privada

volvemos a falar das lavadoras, da casa, que xa non me acordo do debate.

Pero se vas a unha obra un pouquiño máis grande, se vas a facer unha casa e dis isto cunha

cimentación porque o xeotécnico da así e da ben, e neste punto; porque o xeotécnico é unha

perforación neste punto, pero naquel resulta que se cadra hai dimo e hai que micropivotar.
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E a túa casa pasa de 200.000 a 600.000.

É a túa casa, tratácheslla a un contratista por 200.000, porque sube a 600.000?, sen embargo iso

pasou nunha casa, de 400.000 subiu a 1.000.000€ e porque tiña cartos e continuouna, senón

déixaa parada.

Aí sempre hai dúas opcións, ou dicir  non fagades a obra e que veña a seguinte empresa, e

estades sempre no día da marmota.

Se o técnico di que hai que pagar un 10%, eu quen son para dicir que non o hai que pagar?

Pagámolo.

 E se estamos en contra de pagar, pois poñámonos todos de acordo e todos a xustiza. O que non

podemos e deixalo así no limbo. Ata que a empresa denuncie,  que despois vai o xulgado, temos

o coronavirus no xulgado, danlle para dentro de dous anos e despois pagamos en vez de trinta e

oito mil, pois trinta e oito máis un oito, máis un oito acumulado, pois pagamos corenta e sete, pero

é igual, non pasa nada. Eu prefiro pagalos agora.

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben.

Simplemente dúas cousiñas,  a dirección de obra licitouse.  Houbo un proceso de licitación en

aberto, veu quen veu e derivou no que derivou.

Dende que se licita unha obra e se adxudica pois o responsable da obra é o director da obra, ata

que fai uns certificados finais e entre os certificados finais e as súas competencias están, si hai

unha liquidación ou non, non?

É algo que está moi afastado da decisión política, pero bueno, polo menos eu non tiven ningunha

oportunidade de participar. E el motiva nos informes, despois faise unha pequena explicación de

cada punto. El motiva nos seus informes o porque desa, podemos estar en contra ou non e ten

pouco que ver co proceso de contratación.

O proceso de contratación polos que se contratan estas obras é coñecido por todos, ou debería

de ser.  Hai uns criterios, hai uns pliegos de Deputación. Aí non teñen absolutamente ningunha

marxe,  mentres  que iso non cambie. Bueno, agora cambiou algo, pero mentres que iso non

cambie o criterio de adxudicación é un criterio prezo e eu o que podo compartir con vós é que os

proxectos recentes que se foron executando non derivaron en liquidación e os proxectos antigos,

porque algúns que están aquí son do ano 2014 e teñen unha casuística, a que é. Pois que si que

é habitual que traian liquidación.
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Bueno, dentro do procedemento de contratación. Eu sígoo dicindo, aquí cinguímonos estritamente

ó que di a Lei de Contratos para adxudicar proxectos ou para encargar traballos.

Do que se está falando aquí, é que naquel momento pois por un lado non existía o crédito, non

fala do procedemento, non existía o crédito para pagar esas facturas no caso de redacción de

proxectos e o que se fai é que en canto hai crédito dispoñible, non é que sexa unha opción, é que

é unha obrigación liquidar esas facturas e no caso das direccións de obra outro tanto do mesmo.

Temos  obras  que  se  finalizan  e  non  teñen  liquidación  e  temos  outras  obras  que  aparece

liquidación. A obriga é sometelas a consideración do Pleno por falta de crédito mediante esta

proposta. A partir de aí a liberdade absoluta de que cada un motive o sentido do seu voto.

Amancio.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Si. É argumentar un pouco máis o que dixemos antes.

Para empezar cando unhas empresas queren participar na execución de obras, pois todas teñen a

mesma  información,  saben  que  todas  teñen  as  mesmas  condicións.  Teoricamente  hai  un

replantexamento da obra, é dicir, que a van a ver, van a ver os camiños, van a ver os tramos e

todas deben de competir nesas igualdades de condicións en canto á información do que alí van a

executar.

Pois mire, se a empresa comete un erro de cálculo pois terao que asumir a empresa, se gana ou

se se perde nesta obra, pois ganará noutra. Pero eso é o xogo normal dunha empresa ou de

calquera persoa que se adique neste caso a este tipo de negocio, non?

Entón, bueno, pois se de repente, outra cousa é que diga: no, é que pasaba o camiño por aquí e

atopamos que lle  rebentaron a tubería  ou o enlace do sumidoiro non sei  quen e houbo que

repoñerlle porque tal.  Bueno pois tamén haberá un seguro para eses casos que supoño que

tamén lle cubrirá eses gastos.

Dito de outra maneira, é que non é a primeira vez que nos trae vostede, e é curioso porque de

algunha maneira estamos facilitando que a empresa máis lista do entorno faga ese xogo porque

eu vou a licitar sete mil euros á baixa con relación ás demais, porque despois sei que me van a

pagar eses sete mil euros. E nada, a tirar para adiante , porque o Concello ademais vai a pagar

sen ningún problema.

Por iso dicía, se vostede remata ou manda facer un proxecto. Bueno, pois terá que saber e así o

asesorarán tamén de onde vai a sacar o diñeiro para pagar a redacción dese proxecto. Tamén así

de claro, non?
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E claro, agora como hai diñeiro suficiente, pois nos vai a traer non soamente neste punto da orde

do día, senón tamén nos demais non? Nos vai a traer pois unha serie de facturas pois para pagar

con cargo a ese remanente de tesourería.

Eu xa lle dixen que TEGA que se segue intentando pagar facturas con cargo a ese remanente de

tesourería votaralle que non.

Sr. Alcalde.- Moi ben. Antonio tes a palabra.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Si, mire.

Nós nos imos a manter. Queremos saber que anotacións hai nesa acta de replanteo e eu creo que

debería de puntualizar porque igual tiña razón.

Mire,  cando  se  presentaba  algún  caso  en  algunha  obra  pois  efectivamente  primeiro  viña  o

encargado da obra e despois viña o técnico que viña falar co alcalde. O alcalde viña falar cos

técnicos responsables e ó final co meu apoio nunca contaban.

E entón aquí vostede alegremente faille un regalo a estas empresas, que vostede é o responsable

e nós non temos máis opción que esixir esa acta de replanteo e votala que non. Porque non

estamos de acordo que Coristanco faga un regalo a esas empresas así alegremente, non?

Nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben. José Antonio BNG.

Sr. José Antonio Andrade (BNG).-( Non fai uso do turno de palabra)

Sr. Alcalde .- José Manuel PSOE.

Sr. José Manuel Pérez (PSOE).-( Non fai uso do turno de palabra)

Sr. Alcalde .- Abraham.

Sr. Abraham Gerpe (CSD).- ( Non fai uso do turno de palabra)

Sr.  Alcalde  .-  Moi  ben procedemos polo tano a votar  a aprobación incial  da  modificación de

créditos 3-21, Exp. CE 3-21, importe 38.316,88 euros.

Procédese a votación da APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS 3-21, EXP.

CE 3-21, IMPORTE DE 38.316,88 EUROS (EXP. 20241/X999/000523) co seguinte resultado

A favor: PP (5), CSD (1),

En contra: BNG (1), ALVC (2), TEGA (3)PSOE (1)

Abstencións: Non hai.
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Consecuencia do anterior, queda rexeitada a proposta a modificación de créditos 3-21, EXP. CE 3-

21, importe de  38.316,88 euros (EXP. 20241/X999/000523).

7. ACORDO DE INCLUSIÓN NA ORDE DO DÍA DA APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN
DE CRÉDITOS 4-21, EXP. SC 1-21, IMPORTE 62.484,79 EUROS (EXP. 2021/X999/000524)
Votación unanimidade

Procédese á votación do acordo de inclusión na orde do día da aprobación inicial da modificación

de créditos 4-21, Exp. SC 1-21, importe 68.484,79€ co seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1),ALVC (2), TEGA (3), BNG (1).

En contra: non hai.

Abstencións: non hai.

Consecuencia do anterior queda aprobada a inclusión na orde  do día da aprobación inicial da

modificación de créditos 4-21, Exp. SC 1-21, importe 68.484,79€.

8. APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS 4-21, EXP. SC. 1-21, IMPORTE
62.484,79 EUROS (EXP. 2021/X999/000524)

O señor alcalde explica a proposta que ten o seguinte contido literal:

“  Valorado  por  esta  Alcaldía  a  necesidade  de  rematar  o  pagamento  das  achegas  a

autónomos  polo  importe  total  das  solicitudes  presentadas  e  aceptadas  por  enriba  da

achega que para a mesma finalidade concedeu no ano 2020 a Deputación Provincial, e

vista  a  importancia  de  adquirir  un  sistema informático  para  proceder  a  gravación  das

sesións plenarias ca finalidade de facilitala difusión dos acordos acadados a veciñanza do

Concello  de  Coristanco,   para  os  que  non  existe  dotación  orzamentaria  actual  e  de

conformidade ao seguinte detalle:
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- Financiamento  municipal  achegas  autónomos  PEL  Reactiva  de  conformidade  coas
solicitudes  presentadas  e  aprobadas  por  enriba  do  financiamento  da  Deputación:
47.484,79 euros.

- Adquisición dun sistema de gravación das sesións plenarias: 15.000 euros.

Vistos os resultados positivos da liquidación do orzamento do ano 2020, que amosa un
remanente líquido de tesourería de 5.792.347,33 euros.

Visto que o artigo 177 do Real Decreto lexislativo 2/2004, polo que se aproba o Texto
refundido da Lei reguladora das facendas locais sinala que cando houbera que realizar
algún gasto que non poda demorarse ate o exercicio seguinte, e non exista no orzamento
da corporación crédito o sexa insuficiente ou non ampliable o consignado, o Alcalde poderá
ordenar  a  incoación  dun  expediente  de  crédito  extraordinario  no  primeiro  caso,  o
suplemento  de  crédito  no  segundo.  E  que  no  apartado  4  do  antedito  artigo  figura  o
remanente líquido de tesourería como un recurso posible destas modificacións.

Visto o Informe preceptivo e non vinculante emitido pola Intervención Municipal, en relación
á utilización do Remanente  Líquido de Tesourería  e  a tramitación dun  expediente de
aprobación de Suplemento de Crédito,  proponse ao Pleno do Concello a adopción do
seguinte acordo:

Primeiro.- Aprobar inicialmente a modificación de crédito núm. 4-2021 de concesión de
Suplemento  de  Crédito  (expte.  SC 1/2021)  por  importe  de 62.484,79  euros,  e  nas
seguintes aplicación orzamentarias:

APLICACIÓN IMPORTE
2021.439.47900 47.484,79 €
2021.9200.62500 15.000,00 €

O devandito Suplemento  de Crédito  finánciase integramente  con cargo ao Remanente
líquido  de  tesourería  para  gastos  xerais  resultante  da  liquidación  do  Orzamento  do
exercicio 2020.

Segundo.- O  precitado  acordo  plenario  de  concesión  de  Suplemento  de  Crédito  está

suxeito ás mesmas formalidades procedimentais que a aprobación dos Orzamentos da

entidade local,  previstos  polo  artigo  169 do  Real  Decreto  Lexislativo  2/2004,  de  5  de

marzo, Reguladora das Facendas Locais.”
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Sr. Alcalde.- Amancio tes a palabra.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Si, vou a ser bastante breve neste tema.

No seu momento vostede ten un orzamento que é seu, aprobou vostede, as previsións as fixo

vostede.

No seu momento  cando había  esta  situación de certa  dificultade sobre  todo  para  persoas e

autónomos TEGA apostaba por xerar unha maior partida orzamentaria destinada a elo. E agora

nos trae isto e tamén a financiar con cargo ó remanente de tesourería.

Polo tanto, non soamente iso senón que agora tamén a mestura cun equipo de gravación. Cando

tamén xa lle levamos recomendado, é dicir, é sorprendente porque o os veciños de Coristanco

agora mesmo, cando simplemente unha cámara podía estar gravando este Pleno, é sorprendente

eh, que os veciños de Coristanco leven máis de un ano sen ter acceso nin posibilidade de saber o

que aquí se trata.

Polo tanto, xa lle digo TEGA seguirá votando co mesmo sentido de voto que está facendo nos

últimos puntos da orde do día que aquí vostede está a ver.

Nada máis.

Sr. Alcalde.-  Moi ben, Antonio tes a palabra.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Si, señor alcalde.

Vostede fixo o presuposto para 2021 e agora quere estes servizos con cargo ós remanentes. Nós

temos firmado un documento que tiñan que ser destinados ós POS e polo tanto esa firma desa

moción non nos permite votar a favor dese tema.

Sr. Alcalde.- Antonio, BNG.

Sr. Antonio Andrade BNG.- Si, moitas gracias.

A finalidade do suplemento de crédito adoece do mesmo vicio que lle vimos encontrando en

intervencións anteriores, no sentido de que efectivamente, acaba de reiteralo Antonio Pensado,

vaise a sufragar, vaise a facer fronte con remanente de tesourería.

A diferencia respecto das modificacións de créditos que xa se trataron é que así como había un

millón trescentos mil euros nos que a discrecionalidade (inaudible).
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No caso concreto, aínda que agora non o temos, non é así xa que si mal no recordo a insistencia

ou a moción inicial do PSOE, creo que a votamos todos favorablemente e foi no seu día de gravar

ou de retransmitir e facer perceptibles para toda a vecindade o desenrolo dos Plenos, porque

efectivamente non teñen abondo de comunicación e a xente solo poida facerse unha idea da boa,

mala ou regular política que se fai en función dos titulares de prensa e das redes sociais. Pero

bueno,  algo axuda,  pero  bueno en función de quen firme ou con quen fales  que che dirá  a

segundo lle vai na feira.

Polo  tanto,  opinión  máis  fiable  para  a  vecindade  é  a  que  se  poida  facer  cando  escoita

directamente  o  que  estamos  dicindo.  Moitas  veces  terá  que  escoitar  grandes  burradas,

probablemente as miñas as primeiras, pero en todo caso ten capacidade de política suficiente

para logo ser  consecuente con se apoia  a uns,  se apoia a outros,  cando chegue a hora da

verdade.

Quero  dicir  con isto  que  a  finalidade do suplemento  de crédito  está  moi  xustificada  e  aínda

coñecendo o punto de partida da que se vai a renunciar co suplemento de crédito, se teño que

sacrificar iso por celeridade, é dicir, se é unha das cousas que se complementan e se levan a

cabo xa e non teño que esperar a que saian os presupostos do 21, que xa teño toda a convicción

de que non se van a aprobar porque vostede xa se sinte cómodo con eles; bueno, pois opto polo

sentido práctico para a vecindade.

E  polo  tanto,  voto  favorablemente,  para  que  se  paguen  estas  dúas  cousas,  as  axudas  ós

autónomos e que se instale ese mecanismo de retransmisión dos Plenos.

Sr. Alcalde.- Moi ben. José Manuel.

Sr. José Manuel Pérez (PSOE).- Gracias señor alcalde.

Efectivamente como se comentaba, bueno non é o mesmo. É un suplemento porque realmente si

que había partidas no presuposto anterior, solo que bueno, terminouse o ano e houbo bastantes

máis solicitudes de microempresas e de autónomos. Co cal estas axudas hainas que dar á maior

brevidade posible, porque os autónomos e as microempresas pasárono mal, incluso algunha o

está pasando mal, necesitan destas pequenas axudas que seguro que non lle solucionan o gran

problema que teñen e o PSOE pois votará a favor tamén deste suplemento de crédito.

Sr. Alcalde.- Moi ben, Abraham.
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Sr. Abraham Gerpe (CSD).-  Gracias señor alcalde.

Bueno eu comparto neste caso tanto a sensibilidade do PSOE que creo que o compañeiro expuxo

perfectamente e creo que canto máis rápido mellor e bueno, creo que non podemos estar en

contra pois de axudar ós veciños.

Nada máis.

Sr. Alcalde.-  Moi ben.

Simplemente dicir que bueno, que despois nas preguntas responderei a unha que fai referencia ós

orzamentos e en que punto estamos e cal é a secuencia que eu creo que vai a ocorrer a partir de

agora.

Simplemente por unha referencia á de que eu non estou cómodo cos orzamentos, o que pasa que

hai  unhas  circunstancias  que  despois  explicarei  que  tamén  motivan  un  pouco  o  ritmo  que

levamos.

Non hai máis intervencións por parte dos voceiros, polo tanto procédese á votación da   proposta

de alcaldía da APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS 4-21, EXP. SC. 1-21,

IMPORTE 62.484,79 EUROS (EXP. 2021/X999/000524) co seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1)BNG (1),

En contra: TEGA (3)

Abstencións:  ALVC (2)

Consecuencia do anterior, queda aprobada inicialmente a modificación de créditos 4-21, EXP. SC.

1-21, importe 62.484,79 euros.

9. ACORDO DE INCLUSIÓN NA ORDE DO DÍA DA APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN
DE CRÉDITOS 5-21, EXP. SC. 2-21, IMPORTE 10.382,04 EUROS (EXP. 2021/X999/000525)

Procédese á votación do acordo de inclusión na orde do día da aprobación inicial da modificación

de créditos 5-21, Exp. SC 2-21, importe 10.382,04€ co seguinte resultado:
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A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1),ALVC (2), TEGA (3), BNG (1).

En contra: non hai.

Abstencións: non hai.

Consecuencia do anterior queda aprobada a inclusión na orde  do día da aprobación inicial da

modificación de créditos 5-21, Exp. SC 2-21, importe 10.382,04€ .

10. APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS 5-21, EXP. SC. 2-21, IMPORTE
10.382,04 EUROS (EXP. 2021/X999/000525)

O alcalde explica a proposta que ten o seguinte contido literal:

“ Vistas as facturas que, por distintos motivos non previstos, tiveron que quedar pendentes

de pagamento ao remate do exercicio 2020.

Visto  que aínda que no acordo do Congreso dos Deputados de 20 de outubro  de 2020,

aprobouse a solicitude do Goberno no Consello de Ministros de 6 de outubro, o informe

declarando unha situación de emerxencia extraordinaria,  aos efectos previstos nos artigos

135.4 da CE e 11.3 da Lei Orgánica 2/2012, de Estabilidade Orzamentaria e Sostenibilidade

Financeira, que motivou que quedaran en suspenso os obxectivos de  estabilidade

orzamentaria, regra do gasto e endebedamento financeiro aprobados en febreiro de 2020

para os exercicios 2020 e 2021, pero que en absoluto motivou a suspensión  da

obrigatoriedade  que  teñen  as corporacións locais  do cumprimento  do Período Medio  de

Pagamento  a  provedores  de  conformidade  cas  disposicións  da normativa sobre

morosidade nas operacións comerciais.

Vistos  os  resultados  positivos  da  liquidación  do  orzamento  do  ano  2020,  que  amosa  un

remanente líquido de tesourería de 5.792.347,33 euros.

Visto  que  o  artigo  177  do  Real  Decreto  lexislativo  2/2004,  polo  que  se  aproba  o  Texto

refundido da Lei reguladora das facendas locais sinala que cando houbera que realizar algún
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gasto que non poda demorarse ate o exercicio seguinte, e non exista no orzamento da

corporación crédito o sexa insuficiente ou non ampliable o consignado,  o Alcalde poderá

ordenar  a  incoación  dun  expediente  de  crédito  extraordinario  no primeiro caso, o

suplemento de crédito no segundo. E que no apartado 4 do antedito artigo  figura  o

remanente líquido de tesourería como un recurso posible destas modificacións.

Valorado por  esta  Alcaldía  a  necesidade de dotar  do crédito  necesario  para proceder ao

pagamento da seguinte factura:

IMPORTE CONCEPTO

10.382,04 € FACTURA SOGAMA TRATAMENTO RU MES DE NOVEMBRO 2020“

Visto  o  Informe  preceptivo  e  non  vinculante  emitido  pola  Intervención  Municipal,  en
relación á utilización do Remanente Líquido de Tesourería e a tramitación dun expediente
de aprobación de Suplemento de Crédito, proponse ao Pleno do Concello a adopción do
seguinte acordo:

Primeiro.- Aprobar inicialmente a modificación de crédito núm. 5/2021 de concesión
de Suplemento  de  Crédito  (expte.  SC  2/2021)  por  importe  de  10.382,04 euros, e na
seguinte aplicación orzamentaria:

APLICACIÓN IMPORTE

2021.1623.45390   10.382,04 €

O devandito Suplemento de Crédito finánciase integramente con cargo ao Remanente líquido
de tesourería  para gastos xerais resultante da liquidación do Orzamento do exercicio
2020.

Segundo.- O precitado acordo plenario de concesión de Suplemento de Crédito está suxeito
ás  mesmas formalidades  procedimentais  que a  aprobación dos  Orzamentos  da entidade
local, previstos polo artigo 169 do Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo,
Reguladora das Facendas Locais.”

Sr. Alcalde.- Amancio tes a palabra.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).-  Dice a proposta da alcaldía, igual cas demais, dice bueno

pois aprobar inicialmente ese crédito e o devandito suplemento de crédito finánciase integramente

con cargo ó remanente líquido de tesourería da liquidación do exercicio do 2020.
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Igual ca todos os demais que estamos traendo ata o de agora aquí e por ese motivo TEGA

sempre votou e está votando  en contra.

Porque lle  lembro,  é  dicir,  que  me diga que hai  un gasto  extraordinario,  imprevisto,  que era

imposible contemplar no orzamento pois me parecería normal, xusto e lóxico.

Agora que me diga que se nos esqueceu os últimos recibos que están previstos para pagar a luz e

non o metemos no orzamento e resulta que agora non temos cartos para pagar a luz e hai que

metelo con cargo a este importe. Home, por favor, a ver non é o mesmo que un alcalde teña uns

orzamentos programados de outro alcalde, ó mellor de fai dous anos e que teña que traballar con

eles, orzamentos de dous anos atrás; polo tanto os prezos actualízanse etc, etc. Ca que estéamos

traballando cun orzamento seu actual, practicamente actual e que ten que haber unha partida

orzamentaria para este tipo de facturas.

E  que non  entendemos como é  posible  que  no orzamento  non  se  houbera  contemplado  un

importe  máis  ou  menos  xeneroso,  vendo  un  pouco  a  evolución  da  tendencia  do  importe  da

recollida de lixo, pois de repente pois non podemos pagar a factura de novembro de 2020, e agora

a trae aquí para pagar con cargo ó remanente líquido de tesourería?

Pois máis do mesmo, TEGA diralle, busque outra financiación non o faga con cargo ó remanente

líquido de tesourería e neste caso pois xa miraríamos se absternos, se a favor, se o que sexa.

Pero mentres sexa con cargo ó remanente de tesourería e incluíndo un acordo plenario do mes de

outubro. Incumprindo un acordo plenario aquí de todos do mes de outubro, que dixemos que todo

o importe do remanente de tesourería iría para obras, pois TEGA segue mantendo ese acordo

plenario e seguiralle votando non.

Sr. Alcalde.- Moi ben, Antonio.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Ben.

Sobre este tema o noso grupo, o presuposto fíxoo vostede, ten un problema de cálculo e bueno, nos

gustaría saber a que se debe? Porque polo que se deduce aquí aínda queda a factura de decembro

pendente de pagar.

( A señora interventora aclara que o mes de decembro entra no mes de xaneiro para o pago)

Eu pregunto,  non sei  se teremos un informe da nosa secretaria,  é  legal  incumprir  un acordo por

maioría  da  corporación  municipal?,  pregunto.  Déixoo,  fágoo  constar,  senón  o  presentaremos  por

escrito tamén. Queremos saber se incumprir un acordo da corporación municipal é legal.

O  problema  que  se  plantexa  é  que  as  facturas  hai  que  pagalas,  pero  bueno,  vostede  fixo  un

presuposto e dende logo nós cando estamos falando de remanentes de tesourería me gustaría poder
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votar, pero dada a situación de como isto está acordado pois vamos a votar en outra dirección. Pero

pedimos  que  o  informe  da  secretaria  se  realmente  é  legal  incumprir  un  acordo  da  corporación

municipal, é dicir.

Sra. Elena González (Secretaria ).- Ya le puedo contestar.

Depende del contenido del acuerdo. Si está refiriéndose al destino del remanente líquido de tesorería,

ese de que había prioritariamente al POS o completamente al POS y luego surgen excepciones entre

los propios que han votado ese acuerdo no podría decirle si es ilegal votar en contra o no.

Otra cosa es que el acuerdo sea ilegal varíandose el contenido del acuerdo.

 Si es ilegal porque va contra la norma si, esto se trata de una decisión sobre a que se destinan los

fondos y en ningún caso es ilegal, evidentemente.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Presentarémosllo por escrito porque así vai máis legal.

Sra. Marta Marín (Interventora).- Perdón para puntualizar, creo que ya lo dije en la Comisión y lo

reitero  aquí.  Los  créditos  extraordinarios  y  los  suplementos de crédito  financiados con remanente

líquido de tesorería son para atender necesidades urgentes e inaplazables valorados por el órgano de

gobierno. Necesarias, urgentes e inaplazables, vale, yo creo que con eso ya contesto a la pregunta.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Si, pero eu fíxenlla á secretaria.

Sr. Alcalde.- Moi ben, José Antonio, tes a palabra.

Sr. José Antonio Andrade (BNG).- Moitas gracias.

Ó contrario do que ocorrería coas certificacións finais de obra, aquí estamos falando dunha factura que

en principio devengouse de xeito regulado.

Non estamos atacando o seu contido, senón o importe nin tampouco nos metemos co período que

comprende. Porque está claro que queda dentro do exercicio xa liquidado e pola razón que sexa, que

me importa pouco, quedou sen pagar. Non quedou sen pagar por culpa nosa, aí estou de acordo en

que antes ou despois o acredor, a entidade que presta eses servizos vaino a ter fácil para ir cobrar en

vía xudicial.

Eu non lle vou a votar a favor xa non só polo que tiña de incumprimento, como vimos reiterando,

facendo constar ultimamente, senón porque en todo caso, insisto, se non se pagou non é culpa nin

responsabilidade  nosa  paréceme a  min,  non.  Un  problema de  xestión  e  de  axustes  contables  a

verificar en cada momento e polo tanto tíñase que haber pagado xa. Que agora segue existindo a

obriga de pago, pois por suposto que si, pero dende logo non co parabén do BNG.

Ímonos a abster.

 

Sr. Alcalde.- Moi ben, José Manuel.

Sr. José Manuel Pérez (PSOE).- Moitas gracias señor alcalde.
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Evidentemente é outra factura que tiña un reparo.

Eu creo que aquí foi un erro de cálculo, porque señor alcalde, máis menos anda con dez mil, once mil

euros as facturas, co cal non se tivo en conta, non sei. Un erro ou bueno, ocorreu, xa está.

Pero realmente para o PSOE ten o mesmo valor esta que as outras que estaban aí que non tiñan

partida orzamentaria.

Co cal o PSOE votará en contra polo reparo.

Sr. Alcalde.- Abraham.

Sr. Abraham Gerpe (CSD).- Moitas gracias señor alcalde.

Bueno, con respecto a isto eu creo que é a mesma casuística, ca anterior non, co punto que houbo

maioría en contra.

Aquí non estamos falando de, bueno, aquí eu non sei que estamos entendendo entre todos. Aquí ou a

pagamos agora ou a pagamos despois con intereses.

A votación nosa é delimitar se queremos aforrar en intereses ou queremos ir ó xulgado. Entón eu como

na anterior vou a votar a favor de pagala.

Que  eu supoño que isto é unha cousa que, como dixo o compañeiro do PSOE, se pode mellorar pois

igual incrementando un 10% do que parece que vai a ser, porque cada vez o importe cambia porque

vai por toneladas, entón claro, unhas veces virá máis e outras veces virá menos. Pero se poñemos un

dez por cento. Que pasa?

Que se empezamos a poñer todas as partidas sobredimensionadas, o que vai a suceder é que non

imos poder facer nada porque imos a ter todo sobredimensionado e témolo todo no lixo e despois non

podemos facer nada.

Entón é que é sempre o pececillo que se morde a cola. Se non queremos ter reparos temos que

sobredimensionar, se sobredimensionamos non deixamos nada para obras, se non deixamos nada

para obras non votamos os presupostos. Estamos no día da marmota continuamente. O que levo

dicindo en todas as intervencións.

Entón aquí eu creo que non estamos entendendo o que está pasando.

Aquí ou a pagamos agora ou a pagamos máis tarde con intereses. Decidide que queredes. Queredes

que pague máis o Concello?

Eu súmome a que pague máis sen problema ningún, non teño ningún inconvinte. Se queredes todos

votar en contra.

Sogama ata é estatal non creo que nos denuncie pronto, igual tarda catro ou cinco anos e despois xa

son catro anos de intereses. Como queirades.
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Sr. Alcalde.- Moi ben. Simplemente aclarar dúas cousas.

O presuposto recolle unha estimación do gasto e ese gasto despois depende de fundamentalmente as

toneladas tratadas máis do volume de impropios. É bastante difícil saber o que vai a ocorrer a final de

ano ó principio, sobre todo nun tema no que bueno, cada vez inténtase estender un pouco máis a

recollida de lixo; porque iso o que fai é detraer vertidos incontrolados por aí.

Pagamos en Sogama, pero non pagamos despois amplamente por andar quitando cousas que a xente

anda tirando de xeito inapropiado.

Entón o presuposto recolle unha partida e esa partida era un pouco unha previsión e o volume dese

servizo pois deriva nun maior custe, esa é a diferencia que hai. Polo tanto non dá moito máis de si.

Amancio tes a palabra.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Si bueno. O que pasa é que abriu vostede aí unha idea que me

gustaría  incluso  poderlle  esclarecer.  É  certo,  é  verdade,  efectivamente  destinamos un presuposto

interesante pois ó mellor a recoller outro tipo de lixos. Facer outro tipo de servizos e se nos desbordou

quizás esa outra parte, non do servizo que estamos a ofrecer. Pero mire, afondando no que dicía, iso

pasa con todo, é dicir, pásanos coa electricidade eu podo prever que o gasto é o mesmo. A veces,

claro, se a veces facemos copia e pega de partidas de fai tres anos, está claro que a electricidade pois,

home, sufriu un incremento interesante, moi importante.

Entón claro, é difícil saber que se todos os anos e o ano anterior pois houbo cada mes un gasto de

doce mil, trece mil, dez mil; bueno, pois entendo que non é tan difícil coller unha aproximación, unha

media e a partir de aí dotar esa partida economicamente, non?

Polo tanto, por iso digo, non entendo como trae Sogama e ó mellor non trae a electricidade, que pode

ser  un  desfase  maior  que  os  cálculos  que  puido  haber  feito  inicialmente  vostede  co  orzamento,

entende.

Polo tanto supoño que esa partida si pode suceder que houbera moitos vertedoiros incontrolados e

que houbera que contratar a outras empresas para a limpeza deses vertedoiros incontrolados e que

agora nos vemos na tesitura de que non había diñeiro suficiente para Sogama. Bueno, pois eu creo

que si ten unha previsión que todos os meses hai un gasto continuo pois terá que atender primeiro ese

gasto continuo e despois se lle sobran cartos contrate outros servizos, pero non ó revés.

Non vamos a contratar servizos e deixar de lado eses gastos. É como deixar de pagarlle, pois non sei,

ós empregados.

Nada máis.

Sr. Alcalde.-  Moi ben,  Antonio.
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Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Nada que engadir.

Sr. Alcalde.- José Antonio.

Sr. José Antonio Andrade (BNG).- Si, unha cousa, mire.

A ver  se  consigo  lanzar  unha  idea,  que  a  poidan comprender  non  soamente  dos  portavoces  da

oposición senón dos seus propios compañeiros de partido ou de goberno.

Eu non estou por facilitarlle a tarefa máis alá do que a política poida xustificalo. Eu son como todos o

contamos, ás veces gratuitamente, de favorecer a xestión municipal.  Con independencia de se os

éxitos van para unha persoa ou para outra. Quero con isto dicir cun sentido práctico, o que vai a facer

o BNG, cando chegue a hora,  se é que vostede o plantea de negociar  os orzamentos para este

exercicio, as miñas contas van a ser moi sinxelas.

Non nos infomes de intervención, que acompañaban non me acordo, aparece perfectamente definido

cal é o remanente dispoñible, que é un concepto xa un pouco máis depurado.

Eu supoño que será o resultado de ter en conta que a estas alturas do ano o que era unha cifra cando

se emitiu ou se pechou o presuposto, agora é outra. Agora, se é efectivamente que nos vai a dar a

opción ós portavoces de consensuar os orzamentos do exercicio que estamos, as contas van a ser as

seguintes: se o remanente dispoñible era de 321.000€ e coa nosa actitude constructiva, creo que de

todos, vostede por así dicilo nos brindou, é dicir, vostede satisfixo unhas partidas que trouxo aquí e as

sacou adiante, eses cartos teñen que estar necesariamente contemplados nos orzamentos deste ano

para executar obras que nós dende a oposición tamén consensuaremos.

Digo isto para que vostede o saiba, pero tamén para que os demais compañeiros me entendan, é dicir,

hai que ser coherentes, hai que respectar os pactos, quero  insistir  moito  na  Comisión  Informativa,

volvo a reiteralo aquí, pero tamén temos que ter un certo sentido práctico para sacar adiante as cousas

e nada mais en canto a isto.

Sr. Alcalde.-  Moi ben, José Manuel.

Sr. José Manuel Pérez (PSOE).- Nada máis.

Sr. Alcalde.- Abraham.

Sr. Abraham Gerpe (CSD).- Nada que engadir.

Sr. Alcalde.- Pois procedemos polo tanto a votar a APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN DE

CRÉDITOS 5-21, EXP. SC. 2-21, IMPORTE 10.382,04 EUROS.

Procédese á votación da APROBACIÓN INICIAL DA MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS 5-21, EXP.

SC. 2-21, IMPORTE 10.382,04 EUROS (EXP. 2021/X999/000525) co seguinte resultado:
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A favor: PP (5), CSD (1),

En contra: ALVC (2), TEGA (3) PSOE (1)

Abstencións: BNG (1).

En vista de que se produce un empate na votación do punto da orde do día procédese a unha

segunda votación co seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1),

En contra: ALVC (2), TEGA (3) PSOE (1)

Abstencións: BNG (1).

Como consecuencia da persistencia do resultado de empate procédese á votación en sentido

favorable do señor alcalde mediante o voto de calidade.

Consecuencia  do  anterior,  queda  aprobada  inicialmente  a  APROBACIÓN  INICIAL  DA

MODIFICACIÓN  DE  CRÉDITOS  5-21,  EXP.  SC.  2-21,  IMPORTE  10.382,04  EUROS  (EXP.

2021/X999/000525) co voto de calidade da alcaldía.

11.  ACORDO DE INCLUSIÓN NA ORDE DO DÍA DA APROBACIÓN DO RECOÑECEMENTO
EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS NÚMERO 15-2021 (EXP. 2021/X999/000484)
 
Procédese á votación do acordo de inclusión na orde do día da aprobación do recoñecemento

extraxudicial de créditos número 15-2021 (EXP. 2021/X999/000484) co seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1),ALVC (2), TEGA (3), BNG (1).

En contra: non hai.

Abstencións: non hai.

Consecuencia  do  anterior  queda  aprobada  a  inclusión  na  orde  do  día  da  aprobación  do

recoñecemento extraxudicial de créditos número 15-2021 (EXP. 2021/X999/000484 .
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12.  APROBACIÓN DO RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS NÚMERO 15-
2021 (EXP. 2021/X999/000484).
O  señor alcalde explica o contido da proposta que é o que sigue a tenor literal:

“ Vistas as propostas desta Alcaldía en orde a aprobar dous expedientes de Modificacións

Orzamentarias no Orzamento do ano 2020 prorrogado para o 2021, de  Suplemento de

Crédito (SC 1-2021) e Crédito Extraordinario (CE 1-2021) ca finalidade, entre outras, de

dotar do crédito necesario para o pagamento de facturas correspondentes en parte ao

exercicio 2020 pero que por diversos motivos non foi posible o seu pagamento neste ano.

Visto que aínda que no acordo do Congreso dos Deputados de 20 de outubro de 2020, apróbase a

solicitude  do  Goberno  no  Consello  de  Ministros  de  6  de  outubro,  o  informe  declarando  unha

situación de emerxencia extraordinaria, aos efectos previstos nos artigos 135.4 da CE e 11.3 da Lei

Orgánica 2/2012, de Estabilidade Orzamentaria e Sostenibilidade Financeira, e que para o caso

que nos ocupa, quedan en suspenso os obxectivos de estabilidade orzamentaria, regra do gasto e

endebedamento financeiro aprobados en febreiro de 2020 para os exercicios 2020 e 2021, o certo é

que o que non quedou en suspenso é o cumprimento das corporacións locais do Período Medio de

Pagamento a provedores de conformidade cas disposicións da normativa sobre morosidade nas

operacións comerciais.

En  base  a  estas  cuestións,  esta  Alcaldía  entende  que  é  prioritario  instrumentar  as  medidas

necesarias en orde ao pagamento á maior brevidade posible das facturas pendentes que se detallan

a continuación: 

TERCEIRO/CONCEPTO Nº FACTURA DATA PARTIDA IMPORTE

INGENIERÍA AGRÍCOLA RODRÍGUEZ 
S.L. 130/20 14/09/20 454.60900

2.113,01 €

INGENIERÍA AGRÍCOLA RODRÍGUEZ 
S.L. 01/05/21 10/03/21 454.60900 2.415,93 €

SOCIEDADE GALEGA DO M.A 
(SOGAMA) 2020/3293 04/12/20 1623.45390 10.382,04 €
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MECANO OBRAS Y REFORMAS, S.L. 20-173 01/12/20 454.61900 7.199,88 €

CONSTRUC. J. MAURI E HIJOS, S.L. EMIT-202059 01/12/20 454.61900 7.213,45 €

SYR AMG S.L. 1 200082 02/12/20 161.61900 2.462,56 €

CONSTRUC. GONZÁLEZ Y GZLEZ. S.L. FE20 62 02/12/20 161.60900 7.156,32 €

CETA CONTRATAS S.L. 21 01/12/20 161.60900 9.755,63 €

TOTAL 48.698,82 € 

- Respecto  das  facturas  de  “Ingeniería  Agrícola  Rodríguez,  S.L.”

correspóndense coa prestación do servizo de redacción dos proxectos necesarios

para presentar a solicitude do Plan Marco de Mellora de Camiños Rurais e para as

anualidades 2020-2021 e 2021-2022. 

O Concello non dispoñe dos medios persoais necesarios para a realización destes

traballos que houbo que contratar a unha empresa externa con urxencia dados os

prazos para a presentación das distintas solicitudes.

O traballos  foron realizados á  conformidade desta  Alcaldía  e  forman parte  dos

expedientes enviados á Xunta de Galicia.

- Respecto da factura da entidade “Sociedade Galega do Medio Ambiente,

S.A (Sogama), o certo é que fai referencia ao servizo que a sociedade presta ao

Concello de Coristanco polo tratamento dos residuos urbanos xerados no mesmo.

Servizo que deriva dun Convenio asinado hai mais de 10 anos e no que entre

outras cousas se determinaba o xeito de definir o custe do tratamento por tonelada.

As previsións para a cobertura destes gastos fixéronse no Orzamento do ano 2020

segundo os gastos liquidados no ano anterior, maila diso a Intervención Municipal

comunica a esta Alcaldía no mes de decembro de 2020 que non existe crédito

suficiente para o pagamento desta factura, en consecuencia esta Alcaldía entende

necesario incrementar as previsións deste gasto no Proxecto do Orzamento para o

ano 2021 tendo en conta este maior importe.
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- Respecto  das  facturas  das  empresas:  “MECANO OBRAS Y REFORMAS,  S.L.”,

“CONSTRUC. J. MAURI E HIJOS, S.L”, “SYR AMG S.L”, “CONSTRUC. GONZÁLEZ Y

GZLEZ.  S.L.”,  e  “CETA  CONTRATAS  S.L.”,  compre  sinalar  que  correspóndense  ao

disposto nos artigos 243 da Lei de Contratos do Sector Público e 166 do Real Decreto

1098/2001, polo que se aproba o regulamento xeral da Lei de Contratos das AAPP, segundo

os que logo da recepción das obras nun prazo de tres meses  o órgano de contratación

deberá aprobar a certificación final das obras que será aboada ao contratista a conta da

liquidación do contrato. 

En todos os casos figura a certificación final detallada das obras asinada polo Director das

obras e cada unha das empresas adxudicatarias e o informe xustificativo das variacións na

medición asinado polo Director das mesmas.

Visto  o  Informe de  reparo  emitido  pola  Intervención  Municipal  con  carácter  previo  ao
sometemento desta proposta ao Pleno da Corporación que forma parte da documentación
integrante do expediente.

Proponse ao Pleno do Concello a adopción do seguinte acordo:

Primeiro.- Levantar o reparo  interposto pola Intervención municipal en relación coa aprobación
das facturas anteriores,  polos motivos indicados na parte expositiva desta proposta para cada unha
delas e ca finalidade de non demorar mais o seu pagamento polo prexuízo que iso supón tanto para
os provedores que prestaron correctamente os servizos como para o propio Concello en canto a
posibles incumprimentos da normativa de morosidade e, en consecuencia, reclamacións xudiciais.

Segundo.- Aprobar un recoñecemento extraxudicial de crédito como xeito correcto de aprobar as
facturas que se detallan a continuación por corresponderse con exercicios anteriores ao corrente,  e
non existir dotación orzamentaria suficiente para a súa imputación ao orzamento do exercicio 2021
sen a previa modificación orzamentaria que habilite o crédito necesario:

TERCEIRO/CONCEPTO Nº FACTURA DATA PARTIDA IMPORTE

INGENIERÍA AGRÍCOLA RODRÍGUEZ 
S.L. 130/20 14/09/20 454.60900

2.113,01 €

SOCIEDADE GALEGA DO M.A 
(SOGAMA) 2020/3293 04/12/20 1623.45390 10.382,04 €
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MECANO OBRAS Y REFORMAS, S.L. 20-173 01/12/20 454.61900 7.199,88 €

CONSTRUC. J. MAURI E HIJOS, S.L. EMIT-202059 01/12/20 454.61900 7.213,45 €

SYR AMG S.L. 1 200082 02/12/20 161.61900 2.462,56 €

CONSTRUC. GONZÁLEZ Y GZLEZ. S.L. FE20 62 02/12/20 161.60900 7.156,32 €

CETA CONTRATAS S.L. 21 01/12/20 161.60900 9.755,63 €

TOTAL 46.282,89 
€ 

Terceiro.- Aprobar a seguinte factura, que ao non corresponderse con servizos prestados durante o
ano 2020 e ao terse presentado a mesma no ano 2021, quedaría fora do procedemento excepcional
do recoñecemento extraxudicial de créditos:

INGENIERÍA AGRÍCOLA RODRÍGUEZ 
S.L. 01/05/21 10/03/21 454.60900 2.415,93 €

“

Sr. Alcalde.- Neste caso como está supeditado ou condicionado a acordo de plenos anteriores,

polo que me están observando tanto a interventora como a secretaria temo que facer constar de

que a aprobación vai a ser, vaise cinguir ás facturas ou ás propostas que foron aprobadas e non

ás outras.

O acordo,  non sei  se  ca argumentación que a  secretaria  entenda,  pose  cinguirse  a  aquelas

facturas que previamente foron validadas.

Sra . Elena González (Secretaria).- Retirar de la orden del día la aprobación de las facturas que

no tienen dotación presupuestaria, porque sería un acuerdo ilegal.

Bueno, lo estoy comentando con intervención pero me está diciendo que si. La propuesta esta

sería:  dado  que  hemos  primero  votado  la  aprobación  de  modificaciones  presupuestarias  que

puedan financiar o no alguna de estas facturas y hay algunas que no van a tener ese crédito

presupuestario no podemos adoptar un acuerdo presupuestario sobre ellas, no se puede someter

a acuerdo porque sería nulo por no tener crédito.

Entonces, lo que haríamos es retirar del orden del día la aprobación dentro de este acuerdo,

rectificar, hacer una enmienda  en el sentido de retirar esas facturas que ya no cuentan con el
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crédito aprobado y someter a aprobación, sin embargo, aquel acuerdo de aprobación de facturas

para las que si asiste el acuerdo de adopción.

 

Sr. Alcalde.- Sería todo menos, retiraría todo menos Sogama. Creo

Sra. Marta Marín (Interventora).- Sólo se podría aprobar la factura de Sogama, porque es la

única que tiene crédito.

Sra . Elena González (Secretaria).- No sé si me he explicado, si? Se me entendió?

En los puntos anteriores hemos dotado de crédito la aprobación de  la factura de Sogama, dentro

de las que aparecen dentro de este orden del día, es decir, sería la única factura que se podría

aprobar dentro de este punto; entonces hay que hacer una rectificación.

Dejar  sobre  la  mesa  la  aprobación  del  resto  de  facturas,  porque no  habría  crédito,  sería  un

acuerdo nulo y someter a aprobación unicamente el reconocimiento extrajudicial de crédito de la

factura de Sogama.

Sr. Alcalde.- Vista esa precisión que tanto a secretaria como a interventora coinciden con ela e á

vista de que as facturas que contén a proposta non se pode adpotar ese acordo porque sería

nulo, non  están dotadas de crédito, salvo Sogama o acordo pretendido é levantar o reparo e

aprobar o recoñecemento.

Cínguese especificamente á factura de Sogama, todo o demais quedaría fora do acordo.

Amancio tes a palabra.

Sr.  Amancio Lavandeira  (TEGA).-  Agora  non,  con máis  motivo  aínda mantémonos na nosa

tesitura, a nosa votación é clara ó respecto.

Sr. Alcalde.- Moi ben, Antonio.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).- Si, ractificámonos no dito.

Sr. Alcalde.- Moi ben, José Antonio.

Sr. José Antonio Andrade (BNG).- Si, é que quedei absolutamente descolocado por ese esforzo

que fixeron a secretaria e a intervención.

Quero  con isto  dicir  que  incluso houbo acordos na aprobación de modificacións  de créditos,

carece de toda virtualidade.

Aclara unhas cuestións co señor Alcalde.

Sr. Alcalde.- Onde se aclara que se cingue a esos puntos que orixinalmente ían todos nunha

modificación unitaria e se foron desgranando en distintas propostas de acordo; onde aparecen
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facturas,  as  facturas  non  teñen  nada  que  ver  coas  obras,  as  facturas  é  o  que  require  un

recoñecemento extraxudicial.

Dentro dos puntos tratados anteriormente hai facturas que son as das liquidacións das obras e as

de redaccións de proxectos que non saíu esa proposta para ese crédito extraordinario e ó non ter

crédito extraordinario esas facturas non se poden levantar o reparo nin facerlle un recoñecemento,

porque non teñen crédito.

A única factura que si ten crédito, que a dotamos por separado, foi a factura de Sogama. Entón a

factura de Sogama para continuar co proxecto e poder pagala, require levantar o reparo e é un

reparo de Pleno e require ese recoñecento extraxudicial.

Non sei se máis ou menos é asi, Marta, Elena.

Aclaran que así é.

Sr. José Antonio Andrade (BNG).- Si, pero concretando aínda máis, se mo permite, sinto ser

pesado; en definitiva, de momento non se poden pagar as minutas dos proxectos do Plan Marco,

nin as certificacións, nin as de fin de obra e as que se van a pagar a ver se van ben así. Si?

Responden alcaldía e intervención que si.

Quero  dicir,  que a  moito  que revisamos agora  a  coherencia  é  a  mesma porque xa  votamos

anteriormente. (Respóndelle o señor alcalde afirmativamente). Vale, é que estou un pouco...

Sr. Alcalde.- Moi ben,José Antonio , tiñas ti a palabra.

Sr. José Antonio Andrade (BNG).- Vou a votar favorablemene, porque me parece simple.

Sr. Alcalde.- José Manuel, Abraham, Amancio algunha intervención máis?

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Simplemente iso que, estamos a falar de que aquí había que

facer probablemente un reparo. Vale, pois loxicamente quen creo que ten o cargo de ter que

levantar un reparo por facer ó mellor as cousas como mellor podía entender, pois é a alcaldía. Nós

loxicamente non imos a levantar co noso voto, pois un reparo suspensivo sobre o pago dunha

factura, iso témolo claro.

Sr. Alcalde.- Moi ben. Antonio.

Sr.  Antonio  Pensado  (ALVC).-  Si,  nós  xa  temos  comentado  dende  o  primeiro  momento  á

corporación que onde haxa reparo imos a votar que no.

Sr.  Alcade.-  Moi  ben,  pois  sometemos   polo  tanto  esta  proposta  de  acordo  co  matiz  antes

advertido de que simplemente se levanta, o que se vai a votar é levantar o reparo da factura de

Sogama, que é a única que ten crédito procedente a modificación de crédito creo que é a 4 do SC
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2-2021 e todas as outras facturas pois evidentemente non.

Polo tanto procedemos a votar pois o levantamento do reparo imposto pola intervención municipal

en relación á aprobación da factura de Sogama polos motivos indicados e ademais aprobar un

recoñecemento extraxudicial de crédito para aprobar a factura de Sogama.

Procédese á votación a proposta da alcaldía co seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1), BNG (1),  

En contra: ALVC (2), TEGA (3)PSOE (1)

Abstencións: non hai.

Consecuencia  do  anterior,  queda  aprobado  o  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE

CREDITO DA FACTURA SOGAMA, sendo retirado da proposta o resto do contido da mesma.

13.ACORDO DE INCLUSIÓN NA ORDE DO DÍA DA RATIFICACIÓN DO DECRETO DE
APROBACIÓN  DOS  PROXECTOS  CORRIXIDOS  DO  PLAN  PROVINCIAL  DE
COOPERACIÓN  ÁS  OBRAS  E  SERVIZOS  DE  COMPETENCIA MUNICIPAL (PLAN
ÚNICO CONCELLOS) POS+2021.

Procédese  á  votación  do  acordo  de  inclusión  na  orde  do  día  da ratificación  do  decreto  de

aprobación dos proxectos corrixidos do Plan Provincial de Cooperación ás Obras e Servizos de

Competencia Municipal (Plan Único Concellos ) POS+2021  co seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1),ALVC (2), TEGA (3), BNG (1).

En contra: non hai.

Abstencións: non hai.

Consecuencia do anterior queda aprobada a inclusión na orde do día da ratificación do decreto de

aprobación dos proxectos corrixidos do Plan Provincial de Cooperación ás Obras e Servizos de

Competencia Municipal (Plan Único Concellos ) POS+2021 .
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14. RATIFICACIÓN DO DECRETO DE APROBACIÓN DOS PROXECTOS CORRIXIDOS
DO  PLAN  PROVINCIAL  DE  COOPERACIÓN  ÁS  OBRAS  E  SERVIZOS  DE
COMPETENCIA MUNICIPAL (PLAN ÚNICO CONCELLOS) POS+2021.

O señor Alcalde, explica a proposta que ten o seguinte contido literal:

“APROBACIÓN PROXECTOS CORREXIDOS DO PLAN PROVINCIAL DE COOPERACIÓN ÁS 
OBRAS E SERVIZOS DE COMPETENCIA  MUNICIPAL (PLAN ÚNICO DE CONCELLOS) 
POS+2021

“O Concello de Coristanco en data 28/01/2021, aprobou en pleno participar no Plan provincial de
cooperación ás obras e servizos de competencia  municipal (Plan único de concellos) POS+2021
da Deputación de A Coruña.

O acordo para súa adhesión conleva a aprobación dos proxectos das obras a realizar.

En data 30/03/2021 a Deputación de A Coruña requeriu o Concello para emendar unha serie de
deficiencias en relación a solicitude:

- Non se pode incluír a obra “Mejora de la captación de agua de Valenza” por ter un importe
inferior a 30.000 €, de conformidade co previsto na Base do Plan 2.3 “Financiamento de obras ou
subministracións”.

 E en relación aos seguintes proxectos das obras: 

Mejora red de abastecimiento de Rabadeira y Nogueira:

O proxecto correspondente a este investimento foi  supervisado polos Servizos Técnicos desta
Deputación, emitíndose o 11 de febreiro de 2021 un informe desfavorable que se transcribe a
continuación:
Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002,
de  2  de  agosto  REBT-ITC-BT-09  e  o  RD  1890/2008,  de  14  de  novembro,  MIETEA-  05,
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións

-Segundo o que establece nos artigos 233.1e) da Lei 9/2017, do 8 de novembro, e no artigo 131
do RD 1098/2001, de 12 de outubro da LCSP, en relación ó programa de desenvolvemento dos
traballos (plan de obra), deberá conter debidamente xustificados, a previsión do tempo e do custo.
Neste caso o prazo de execución difire co referido na Memoria

- No artigo 130.3 do RD 1098/2001, de 12 de outubro polo que se aproba o regulamento xeral da
lei de contratos das administracións públicas, establece que as unidades de obra cifraranse nunha
porcentaxe dos custos indirectos, igual para tódalas unidades de obra.

Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
(artigo 42.b da Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector Público) Páxina bq de ch
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- Segundo o artigo 233 apartado b) da Lei 9/2017, a planimetría deberá ser o suficientemente
descritiva para que se poida deducir dela as medicións que sirvan de base para as valoracións
pertinentes  e  para  a  exacta  realización  da  obra,  polo  que  será  necesario  achegar  o  perfil
lonxitudinal da rede de distribución de auga proxectado

Humanización de travesía de San Roque:

O proxecto correspondente a este investimento foi  supervisado polos Servizos Técnicos desta
Deputación,  emitíndose o 18 de marzo de 2021 un informe desfavorable que se transcribe a
continuación:

Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002,
de  2  de  agosto  REBT-ITC  BT-09  e  o  RD  1890/2008,  de  14  de  novembro,  MIETEA-  05,
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións

- Eliminar a referencia a marcas comercias (cibeles) agás excepción do art. 126 da L 9/2017, en
cuxo caso se acompañará da expresión "ou equivalente".

- Achegar cadro de prezos unitarios (man de obra, maquinaria e materiais).

-  Os prezos descompostos estarán formados, ademais de polos custos directos,  polos custos
indirectos  cifrados nunha porcentaxe  igual  para  todas as  unidades de  obra  (art.  130  do  RD
1098/2001).

-  O  PPTP resulta  xenérico,  deberase  adaptarse  á  obra  así  como  eliminar  as  condicións  de
carácter administrativo; resulta de aplicación o PCAP aprobado pola Deputación da Coruña así
como a L 9/2017.

- Xustificarase a Orde VIV 561/2010, así como a normativa galega de accesibilidade,naquelo que
resulte de aplicación.
-  Completarase  a  documentación  gráfica  para  que  actuación  quede  perfectamente  definida
(dimensión acerados, sinais de STOP e pasos de peóns, etc.) - o plan de obra ten que contar,
ademais da previsión do tempo, do custo

Reurbanización de A Rabadeira de arriba y mejora de vial  de A Rabadeira-Seavia en la
parroquia de Seavia:

O proxecto correspondente a este investimento foi  supervisado polos Servizos Técnicos desta
Deputación, emitíndose o 9 de marzo de 2021 un informe desfavorable que se transcribe a
continuación:

Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002,
de  2  de  agosto  REBT-ITC-BT-09  e  o  RD  1890/2008,  de  14  de  novembro,  MIETEA-  05,
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións
- Incluír Estudo de Seguridade ou xustificar redacción de Estudo Básico

Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
(artigo 42.b da Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector Público) Páxina br de ch
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- Planos de detalles: pavimentos segundo orde VIV/561/201

- Xustificar dispoñibilidade dos terreos e afección a servizos existentes, no seu caso

Reurbanización de la carretra de Avieira a Oca en la parroquia de Oca.

O proxecto correspondente a este investimento foi  supervisado polos Servizos Técnicos desta
Deputación,  emitíndose o 12 de marzo de 2021 un informe desfavorable que se transcribe a
continuación:

Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002,
de  2  de  agosto  REBT-ITC-BT-09  e  o  RD  1890/2008,  de  14  de  novembro,  MIETEA-  05,
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións

-  O  proxecto  debe  incorporar  a  xustificación  do  cumprimento  da  normativa  urbanística.
Considerando as actuacións reflectidas na documentación gráfica,  en particular,  a  disposición
3.1.12 do Decreto 19/2011 polo que se aproban as DOT

- En relación á actuación no solo rústico sobre a estrada municipal, xustificación técnica do ancho
do  viario  necesario.  En  relación  co  contido  e  documentación  do  proxecto,  de  ser  o  caso,
adecuación á normativa de estradas autonómica.

- Débese incorporar un estudo de seguridade e saúde co contido establecido no artigo 5 do RD
1627/1997 por ser o importe de contrata superior a 450.759 €. (O proxecto presenta un EBSS). O
estudo básico achegado atópase duplicado nas páxinas 131 a 162 e 232 a 264 do documento

- O anexo de xustificación de prezos atópase duplicado nas páxinas 324 a 353 e 354 a 380

- Eliminar a referencia a marcas comerciais indicada para a definición das luminarias públicas

- Completar o estudo de xestión de residuos co resto de refugallos que deben ser tratados. A
estimación de cantidades fai referencia exclusivamente ao tratamento de terras procedentes da
escavación. Por outra banda; débese ter en conta a reutilización de materiais de escavación na
valoración da carga, transporte e xestión

- Completar a documentación gráfica (Artigo 233.1.b) de Lei 9/2017):

1. Nas unidades de execución a realizar no interior do núcleo deben estar definidos a 
escala adecuada as dimensións e niveis das beirarrúas, acceso á parada de autobús 
(accesibilidade), actuacións na zona declarada BIC e elementos a instalar
2. Nas instalacións de pluviais e fecais achegar planos de sección do trazado das 
instalacións indicando cotas da instalación da tubaxe.
3. Nas actuación sobre a ampliación da estrada non se atopan definidos para a súa 
execución os límites da actuación así como a topografía actual e cotas de remate .

Reurbanización de la Avenida de Erbecedo desde a Torre hasta A Braña en la parroquia de 
Erbecedo:
Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
(artigo 42.b da Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector Público) Páxina bs de ch
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O proxecto correspondente a este investimento foi  supervisado polos Servizos Técnicos desta
Deputación,  emitíndose o 11 de marzo de 2021 un informe desfavorable que se transcribe a
continuación:

Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa 
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002, 
de 2 de agosto REBT-ITC-BT-09 e o RD 1890/2008, de 14 de novembro, MIETEA- 05, 
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións

- Solución de pavimentos sen saltos (plataforma única) ou cunha correcta definición dos desniveis
proxectados no plano EF-10 (pavimentos sensoriais e direccionais, orde VIV/561/2010)
- No segundo caso, faltarían planos de planta con acoutacións, definindo saltos, largura das 
beirarrúas e vaos peonís; planos de detalle pavimentos segundo orde VIV/561/2010

- Incluír Estudo de Seguridade ou xustificar redacción de Estudo Básico (no apartado 1.9 memoria
ou na p. 185)

-Precisa cesións de terreos privados entre aliñacións (plano EF-01), xustificar dispoñibilidade dos 
terreos e afección a servizos existentes, no seu caso

Reurbanización de vial de lugar de Outeiro y lugar de Campolongo en la parroquia de 
Xaviña:

O proxecto correspondente a este investimento foi supervisado polos Servizos Técnicos desta 
Deputación, emitíndose o 11 de marzo de 2021 un informe desfavorable que se transcribe a 
continuación:

Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa 
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002, 
de 2 de agosto REBT-ITC-BT-09 e o RD 1890/2008, de 14 de novembro, MIETEA- 05, 
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións

- A solución de beirarrúas a diferente nivel e pavimento continuo incumpre normativa vixente: 
pódese resolver cunha solución sen saltos (plataforma única) ou cunha correcta definición dos 
desniveis proxectados (pavimentos sensoriais e direccionais, orde VIV/561/2010), a criterio do 
redactor

- No segundo caso, faltarían planos de planta con acoutacións, definindo saltos, largura das 
beirarrúas e vaos peonís; planos de detalle pavimentos segundo orde VIV/561/2010

- Incluír Estudo de Seguridade ou xustificar redacción de Estudo Básico (no apartado 1.9 memoria
ou na p. 193)

- Precisa cesións de terreos privados entre aliñacións, xustificar dispoñibilidade dos terreos e 
afección a servizos existentes, no seu caso.

Reurbanización de vial de lugar de A Igrexia, en la parroquia de Xaviña:
Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
(artigo 42.b da Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector Público) Páxina bt de ch
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O proxecto correspondente a este investimento foi  supervisado polos Servizos Técnicos desta
Deputación,  emitíndose o 22 de marzo de 2021 un informe desfavorable que se transcribe a
continuación:

Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002,
de  2  de  agosto  REBT-ITC-BT-09  e  o  RD  1890/2008,  de  14  de  novembro,  MIETEA-  05,
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións

- A xustificación da non necesidade de estudo xeotécnico non é correcta (páx. 13 do PDF). O 
proxecto inclúe muros de contención de 4,50 m de altura. No Anexo V fálaseda "escasa entidade 
construtiva da obra proxectada". Os muros de contención do proxecto non poden considerarse 
como de escasa entidade

- Debe aclararse as discrepancias entre a memoria urbanística (non dispoñibilidade) e a Acta de 
replanteo previo (dispoñibilidade). O mesmo ocorre nos Anexos V e VI.

- Debe eliminarse as referencias a marcas comerciais no estudo de iluminación

Mejora de vial en Pontepequena en la parroquia de Coristanco:

O proxecto correspondente a este investimento foi supervisado polos Servizos Técnicos desta 
Deputación, emitíndose o 5 de marzo de 2021 un informe desfavorable que se transcribe a 
continuación:

Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa 
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002, 
de 2 de agosto REBT-ITC-BT-09 e o RD 1890/2008, de 14 de novembro, MIETEA- 05, 
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións

- O Anexo 6: “Estudo Lumínico” inclúe logos de marcas ou modelos concretos.

Proyecto técnico de mejora de vial en Vilartrigueiro en la parroquia de Coristanco:

O proxecto correspondente a este investimento foi  supervisado polos Servizos Técnicos desta
Deputación,  emitíndose o 11 de marzo de 2021 un informe desfavorable que se transcribe a
continuación:

Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002,
de  2  de  agosto  REBT-ITC-BT-09  e  o  RD  1890/2008,  de  14  de  novembro,  MIETEA-  05,
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións

- Na zona na que se proxecta o muro de formigón. débese completar a documentación gráfica 
coas cotas da rasante do viario e do terreo natural da parcela e xustificar tecnicamente a altura do
muro proposta (2,50 m)

Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
(artigo 42.b da Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector Público) Páxina bu de ch
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-  Apréciase  unha  diferenza  entre  as  medicións  das  partidas  de  movemento  de  terras
(aproximadamente 288 m3) e as valoracións da carga, transporte e xestión de residuos (150 m3).
Deberá actualizarse ou, de ser o caso, valorar os traballos para o tratamento, drenaxe e recheo
no interior do muro.

- Completar o PPT incorporando as condicións das partidas de execución de muro de formigón

- O prazo de execución indicado no EBSS non se corresponde co indicado na memoria do 
proxecto.

- No índice do proxecto no que se indican os documentos que o integran (px. 2) non figura o 
anexo nº 3 - MURO DE CONTENCIÓN

- O contido das páxinas 22 a 38 Memoria e 157 a 164 Xustificación de prezos atópase duplica

O Concello de Coristanco en data 14/05/2021, a Deputación require modificar o proxecto 
Humanización de travesía de San Roque, requerindo: 
O segundo proxecto correspondente a este investimento achegado polo concello o día 
27/04/2021, foi supervisado polos Servizos Técnicos desta Deputación, emitíndose o 29 de abril 
do 2021 un informe desfavorable que se transcribe a continuación:
Examinado o PPT en cuestión, en relación coa integridade que ven determinada pola normativa 
vixente (Lei 9/2017, do 8 de novembro, de Contratos do Sector Público, así como o RD 842/2002, 
de 2 de agosto REBT-ITC-BT-09 e o RD 1890/2008, de 14 de novembro, MIETEA- 05, 
considerase que debería ser corrixido de acordo coas seguintes consideracións
- en relación á Orde VIV 561/2010, non fica xustificado o art. 26.c ( diámetro 1.50m lateral banco 
accesible)
- os prezos descompostos foron actualizados para incorporar unha porcentaxe de custos 
indirectos; porén o orzamento non se actualizou e está formado polos prezos descompostos 
antigos.

O Concello deberá aprobar os proxectos correxidos polo órgano competente e volvelos a subir 
integramente á plataforma subtel.

Considerouse polo Alcalde do concello de Coristanco atender os requirimentos da Deputación da 
Coruña.

Visto que a Deputación requiriu telefonicamente, urxentemente, a emenda dos erros para 
completar os expedientes de concesión

A vista  do  anterior,  en  uso  das  atribucións  que  me  confire  a  Lei  7/1985,  do  2  de  abril,  de
conformidade  co  disposto  no  art.  109.2  da  Lei  39/2015  do  1  de  outubro,  reguladora  do
procedemento administrativo común das Administracións Públicas, e consonte co acordo plenario
do 28.01.2021
RESOLVO:
Primeiro.- Modificar o acordo plenario de aprobación do POS+2021 de data 28/01/2021, 
atendendo aos requerimentos da Deputación quedando da seguinte maneira: 
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“
A) Financiamento do pago a provedores:

Capítulo II Capítulo VI Total
Achega provincial 2020 aplicada ao 
financiamento de pago a provedores

 

Achega provincial 2021 aplicada ao 
financiamento de pago a provedores
Subtotal pago a provedores

B ) Financiamento de gastos correntes:
Deputación

Achega provincial 2021 aplicada ao financiamento de gastos correntes  
Achega provincial 2020 (Excepción da Base 2.2 final)
Subtotal gasto corrente

C ) Financiamento de investimentos:

ACHEGA PROVINCIAL 2021 Financiamento do investimento

Denominación da obra ou subministración Deputación Concello Orzamento
total

Proyecto técnico de mejora de vial en Vilartrigueiro en 
la parroquia de Coristanco, Ayuntamiento de 
Coristanco.

41.349,38   41.349,38

 Proxecto técnico de reurbanización de vial de lugar de
Outeiro  y  lugar  de  Campolongo  en  la  parroquia  de
Xaviña, Ayuntamiento de Coristanco

133.268,26   133.268,26

 Proyecto técnico de reurbanización de la Avenida de
Erbecedo desde a Torre hasta A Braña en la parroquia
de Erbecedo, Ayuntamiento de Coristanco

127.664,22  136.951,39  264.615,61

Subtotal investimentos achega provincial 2021  302.281,86  136.951,39  439.233,25

ACHEGA PROVINCIAL 2020
(Investimentos financeiramente sostibles) Financiamento do investimento

Denominación da obra ou subministración Deputación Concello Orzamento total
Proyecto técnico de mejora de vial en Pontequena en
la  parroquia  de  Coristanco,  Ayuntamiento  de
Coristanco.

 128.652,56  2.065,24  130.717,80

Subtotal investimentos achega provincial 2020  128.652,56  2.065,24  130.717,80

Aprobar  os  proxectos  corrixidos  das  obras  ou  os  pregos  das  subministracións  que  se
relacionan nestas táboas.

D) Redución de débeda con entidades financeiras:

Entidade financeira PRÉSTAMO PROVINCIAL 2021
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 aplicado á redución da débeda

Subtotal  redución  de  débeda  con  entidades
financeiras

E) Resumo:

SUBTOTAIS Deputación Concello Total

A-  PAGO A PROVEDORES
Achega 2020 0,00

0,00

Achega 2021 0,00 0,00

B- GASTOS CORRENTES  
Achega 2021 0,00 0,00

Achega 2020
(Excep. Base 2.2) 0,00

0,00

C- INVESTIMENTOS
Achega 2021  

302.281,86
136.951,3
9  439.233,25

Achega 2020 128,652,56 2.065,24 130.717,80

D- REDUCIÓN DÉBEDA Préstamo 2021 0,00
0,00

T O T A L
Achega 2021  

302.281,86
136.951,3
9  439.233,25

Achega 2020 128.652,56 2.065,24 130.717,80

Préstamo 2021

TOTAL 430.934,42
139.016,6
3 569.951,05

2.-  Aprobar  o  Plan  Complementario  do  ano  2021  no  que  se  inclúen  os  investimentos
financeiramente sostibles que a continuación se indican e aprobar os correspondentes proxectos
corrixidos ou pregos de prescricións técnicas:

 
Denominación dos investimentos financeiramente sostibles

 (mínimo do 50% do total de achega e préstamo provincial asignado)
Orzamento

 Proyecto técnico de reurbanización de la carretera de Avieira a Oca en la
parroquia de Oca, Ayuntamiento de Coristanco

446.598,88

Proyecto técnico de reurbanización de A Rabadeira de arriba y mejora de vial
de  A  Rabadeira-Seavia  en  la  parroquia  de  Seavia,  Ayuntamiento  de
Coristanco

439.527,64

Proyecto  técnico  de  reurbanización  de  vial  de  lugar  de  A Igrexia,  en  la
parroquia de Xaviña, Ayuntamiento de Coristanco

272.693,01

Proyecto de mejora de la red de abastecimiento de Rabadeira y Nogueira 72.050,36
Proyecto de Humanización de travesía de San Roque – Coristanco 167.026,05

TOTAIS  1.397.895,94
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3.-  Declarar  que  o  concello  ten  a  dispoñibilidade  dos  terreos,  augas  e  servidumes  para  a
execución  dos  investimentos,  e  que  ten  resolto  todo  o  relacionado  coas  concesións  e
autorizacións administrativas que legalmente sexan necesarias.

4.- Comprometerse o concello a incluír no orzamento municipal do 2021 os fondos necesarios
para  facer  fronte  á  achega  municipal  dos  investimentos  incluídos  no  POS+2021 Base,  se  a
houbera.

5.- Solicitar da  Deputación Provincial da Coruña a delegación neste concello da contratación e
execución das obras ou subministracións incluídas no Plan, que se entenderá aceptada si esta se
produce efectivamente.

6.-   Declarar  que  o  concello  non  solicitou  nin  percibiu  ningunha  subvención  doutras
Administracións públicas para o financiamento das distintas actuacións incluídas neste Plan, e no
caso de que existan axudas ou subvencións concorrentes doutras Administracións, achégase o
detalle de cada unha delas, acreditándose que a súa suma total  non supera o 100% do seu
importe. 

7.- Autorizase á Deputación Provincial da Coruña a obter as certificacións da Axencia Estatal de
Administración  Tributaria  e  da  Tesourería  da  Seguridade  Social  nas  que  se  acredite  que  o
concello está ao corrente nas súas obrigas tributarias e coa Seguridade Social.

8.-  Facultar  expresamente  á  Alcaldía  para  todo  o  relacionado  coa  tramitación  e  xestión  do
presente acordo e o correspondente expediente.”

9.- RATIFICAR modificación do plan POS+2021 na primeira sesión plenaria que se celebre.”

Segundo.- RATIFICAR  modificación do acordo de APROBACIÓN DO POS+2021 de data 
28/01/2021 PLAN PROVINCIAL DE COOPERACIÓN ÁS OBRAS E SERVIZOS DE 
COMPETENCIA  MUNICIPAL (PLAN ÚNICO DE CONCELLOS) POS+2021.

Terceiro.- Remitir a Deputación da Coruña o acordo plenario.”

Sr. Alcalde.- Amancio tes a palabra.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).-  Efectivamente, para cambiar agora xa as nosas negativas

nas votacións, porque agora aquí xa ten máis lóxica, o que nós dende o principio xa aportamos

que son as obras no seu momento aprobadas e enviadas no POS pois por suposto que vamos a

votar a favor, entendo que o equipo redactor non vai a pasar unha minuta por corrixir todo isto.

Porque isto sería un pouco o colmo non, porque se as cousas se fan regular ou  se se fan mal eu

Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
(artigo 42.b da Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector Público) Páxina by de ch

C
V
D
:
 
C
+
+
Y
a
I
+
D
+
T
e
0
m
Z
S
1
D
V
a
t

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
 
E
l
e
n
a
 
G
o
n
z
á
l
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
1
2
/
2
0
2
2
 
0
9
:
3
8
:
0
0
)
 
,
 
 
J
u
a
n
 
C
a
r
l
o
s
 
G
a
r
c
í
a
 
P
o
s
e
 
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
1
2
/
2
0
2
2
 
1
1
:
1
3
:
0
0
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e
 



Avda. Finisterre, 112 - SAN ROQUE – TRABA
15147 - CORISTANCO - A Coruña

Tlf. 981 73 30 01  -   Fax: 981 73 33 97 -  correo@coristanco.gal
 www.coristanco.gal

R. E. L. nº 01150294

2021/G010/000006

supoño que quen ten que corrixir e quen as ten que plantexar  pois debe de ser o equipo redactor,

e tamén de balde non?

E soamente no seu momento quería, había unha mellora no abastecemento da rede de augas e

entendo que esa captación xa está solucionada e xa sabemos de onde poden beber a auga os

veciños de Seavia, Rabadeira e Nogueira. Polo tanto, tamén lle agradecería que iso tamén xa fora

subsanado e polo resto nada máis.

Sr. Alcalde.- Moi ben, Antonio.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).-  Ben, en este tema, aquí temos que votar a favor porque

é algo,  que  bueno  era  parte  da  licitación  que subvenciona  o  proxecto  das  obras.  O

Concello de Coristanco non aporta nada deses proxectos que son remitidos, pero bueno,

eu pregunto, que vamos a estar a favor, como non pode ser de outra maneira, pero quen

pagará estas modificacións? Nada máis.

Sr. Alcalde.-  Moi ben. José Manuel.

Sr.  José Antonio  Andrade (BNG).-  Pois  no noso caso imos a  votar  favorablemente

primeiro porque se non o facemos dificilmente vamos a percibir a parte subvencionada da

Deputación e  só chamar a atención sobre  dúas cousas,  a  primeira  que o  equipo de

redacción  non o designamos nós senón que foi o goberno e probablemente hai cousas

que obedecen a un cambio de criterios da Deputación, un cambio de criterios moi recente,

ó mellor  incluso ata posterior  a publicar as bases,  non o sei,  pero o certo é que hai

algunha que podía  ser  cousa de novo ou pode ser  cando di  que hai  que eliminar  a

referencia de marcas comerciais, supoño que é que non se pode dicir “o proxecto dende

aquí ata tal sitio debe levar un setenta e non un cincuenta”.Bueno pois entendo que é

algunha  cousa  así  polo  estilo  que  hai  que  corrixir,  pero  bueno,  que  ós  autores  dos

proxectos  hai  que  recomendarlles  que  cando  aquí  se  indique  pasar  unha  acta  de

normativa  galega  de  accesibilidade,  pois  xa  é  máis  serio  e  cando  non  define

perfectamente os camiños ou trazados, pois tamén, se non contemplan nin tan sequera o

tempo de execución, nin o curso a veces de viabilidade, pois tampouco parece que estea

moi  xustificado  e  cando  tampouco  fan  referencia  a  normativas,  non  fan  referencia  a

normativas  urbanísticas  no  proxecto  pois  tamén  conviría  recordarllo  para,  como  ben

apuntaban outros voceiros, dicirlle,  oía o presuposto sobre o custo do proxecto non o

metades como unha  certificación final,  porque de algunha maneira  foi  erro  voso non
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soamente cambio de criterio da Deputación. Gracias.

Sr. Alcalde.- Moi ben, José Manuel.

Sr. José Manuel Pérez (PSOE).- Gracias señor alcalde.

Teño  unha  dúbida,  señor  alcalde,  non  sei  se  ma  pode  resolver,  porque  despois  da

solicitude do pacto da Deputación facilitáronnos un estudio de seguridade e saúde para o

proxecto das beirarrúas de Oca porque superaba unha cantidade, pero vexo que agora,

supoño que con máis modificacións este proxecto baixou dos catrocentos cincuenta mil

euros, referencia que facía a propia Deputación e entendo que este estudio agora non

será necesario.

Sr.  Alcalde.-  Eu  sei  que  houbo  varias  reunións  entre  os  técnicos  e  os  técnicos  da

Deputación, o camiño que colleron foi un camiño evidentemente técnico, eu non sei, non

che podo dicir  exactamente cales foron os fundamentos, porque ó final  foron criterios

estrictamente técnicos José Manuel.

Eu creo pola información que teño que todo o que requiría a Deputación dóuselle traslado

iso foi validado polos técnicos da Deputación e iso foi aprobado, non che podo engadir

nada máis.

Sr.  José  Manuel  Pérez  (PSOE).-   Simplemente  era  unha  curiosidade  para  que  non

volvamos a redactar uns proxectos.

Sr. Alcalde.- Entendo que non, porque temos a ben a Deputación. Imaxino que non.

Sr. José Manuel Pérez (PSOE).- Bueno, pois o PSOE votará a favor.

Sr. Alcalde.-  Moi ben pois procedemos a votar a modificación do decreto de aprobación

dos  decretos  corrixidos  do  PLAN  PROVINCIAL  DE  COOPERACIÓN  ÁS  OBRAS  E

SERVIZOS DE COMPETENCIA MUNICIPAL (PLAN ÚNICO CONCELLOS) POS+2021.

Procédese á votación da modificación dos decretos corrixidos do PLAN PROVINCIAL DE

COOPERACIÓN  ÁS  OBRAS  E  SERVIZOS  DE  COMPETENCIA  MUNICIPAL  (PLAN

ÚNICO CONCELLOS) POS+2021 co seguinte resultado:

A favor: PP (5), CSD (1), PSOE (1) BNG (1), ALVC (2), TEGA (3)
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En contra: non hai.

Abstencións: non hai.

Consecuencia do anterior, queda aprobada inicialmente  por unanimidade a ratificación do decreto

de modificación corrixido do  PLAN PROVINCIAL DE COOPERACIÓN ÁS OBRAS E SERVIZOS

DE COMPETENCIA MUNICIPAL (PLAN ÚNICO CONCELLOS) POS+2021.

15. CONTROL DA ACTIVIDADE DOS RESTANTES ÓRGANOS DA CORPORACIÓN:

A.-  RESOLUCIÓNS  DA  ALCALDÍA  DITADAS  DENDE  O  24/04/2021  (NÚM.  366)  ATA  O
23/05/2021  (NÚM. 451).

B.- MOCIÓNS.
Non se presentan

C.- ROGOS E PREGUNTAS.
Sr. Alcalde.- Amancio tiñas unha pregunta.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- Non, tíñamos varias pero visto o horario imos a deixalas para

o seguinte Pleno.

Sr. Alcalde.- Si queres presentalas por rexistro, xa as recollemos e as tratamos.

Sr. Amancio Lavandeira (TEGA).- De acordo.

Sr. Alcalde.- Antonio.

Sr. Antonio Pensado (ALVC).-  Temos dúas:

 -  Revisar materiales zahorra que están usando nalgunhas pistas municipais  e aí  vai  ferro  e

plástico e solicitamos que sexa unha revisión para arranxar ese tema.

-En  Abelenda hai un Local social vostede o coñece perfectamente a súa situación e resulta que

leva 2 anos chovendo dentro. Pois dentro das medidas posibles pois a ver se lle atopan algunha

solución para que os veciños poidan ir alí.

Sr. Alcalde.- Moi ben, José Antonio (BNG).

Sr. José Antonio Andrade (BNG).- Non teño ningunha, eu fágoas por escrito e non tiven tempo
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para facelas polo que as traerei para o seguinte Pleno.

Sr. Alcalde.- José Manuel (PSOE)

Sr. José Manuel (PSOE).- Si señor alcalde, teño unha pregunta que me trasladaron pois unhas

veciñas que, bueno, incluso de avanzada idade que van andando ata aí o parque, que dende hai

unhas  semanas  pois  os  aparatos  de  ximnasia  do  parque  desapareceron,  entón  pois

trasladaronme esta deficiencia ou esta falta dos equipos porque aparte de ser unhas persoas

maiores e esforzarse no vir andando ata aí para poder pois exercitarse minimamente, gustaríame

saber cal foi o motivo da retirada, e se o material que se usou  para tapar ocos son  o mesmo

material acolchado do piso.

Sr. Alcalde.- Moi ben, Abraham.

Sr. Abraham Gerpe (CSD).- Comparto o que dixo o señor Amancio e dadas as horas prefiro

facelas no próximo Pleno.

Sr.  Alcalde.- Moi ben, eu contéstovos, intento contestar preguntas que se formaron no anterior

Pleno.

Preguntabase por parte do grupo TEGA sobre o estado de licitacións.  Bueno simplemente dicir

que hai  unha vontade decidida de ir  evitando reparos,  procedementos irregulares  que queda

acreditada ca cesión da recadación á  Deputación e que en xuño,  ou sexa,  no mes que ven

regulizarase  tamén  un  importante  subministro,  que  é  o  correspondente  á  electricidade   con

apertura de ofertas o próximo día 10 , pois a partir do próximo día 10 pois coñecermos quen

subministra  dunha  forma  pois  con  arranxo  ós  procedementos  legais  a  enerxía  eléctrica  en

Coristanco.

Tamén podemos dicir que ese novo subministro garante que toda a enerxía que consumamos vai

proceder de  fontes de enerxías renovables.

Estamos traballando en outra importante licitación  que é concretamente a do SAF, estamos agora

mesmo na fase de elaboración  de Pliegos e de informes sobre o cambio modelo de xestión, unha

serie de tramitacións, porque evidentemente cando licitas hai unha labor de cambio de xestión e

require unha serie de formalidades e estamos en este punto co cal eu creo que sumado o de

subministros,  que   tampouco  estaban  nas  circunstancias  axeitadas,  pois  vaise  avanzando

bastante no que é as licitacións.

Pago eliminación de nóminas, pois aquí nada novo, hai moitos anos este Concello ten delegada

esa elaboración nunha empresa externa. Estanse valorando agora mesmo distintas alternativas,

para resolver esta situación delegación en Deputación que non é tampouco  fácil nin sequera sería
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para a totalidade dos traballadores. Licitación ou xestión propia, agora mesmo estamos no trámite

de resolver outro, bastante avanzado que é outro da man da Deputación que é o control horario

que a Deputación estivo ata esta semana que nos presentaron realmente a ferramenta e todo o

que  iso  implica,  polo  tanto  estamos  en  proceso  de  implantación  de  distintas  ferramentas  da

Deputación, entre elas  estase valorando a opción das nóminas e falábase dunha cantidade de

3.000 € trimestre, que en todo caso seguiría sendo unha cantidade moi importante.

Direccións  de obra  temos diferentes  casuísticas,  tivemos períodos sen técnico  municipal  que

tampouco había asistencia técnica recúrrese a  contratación externa para situacións que non

temos medios propios, ou estos non teñen a capacidade ou cando organización do traballo así o

aconsella.

Temos  agora  técnico  municipal  e  non  todas  as  direccións  de  obra  as  pode  levar  porque  é

materialmente imposible, en todo caso toda esta contratación de direccións de obra faise con

arreglo a Lei de Contratos dependendo da cuantía, en aberto, como foi algún caso si a cuantía así

o indica ou menor cando a Lei o permite.

En relación ó  Local social  Santa Baia as distintas resolucións que os grupos da corporación

coñecen pois explican bastante ben esta situación non?  A situación derivada ou referida a esa

actuación, a inviabilidade técnica do proxecto. Vamos a ver, hai un proxecto que simplemente non

se podía  executar  e  unida a  unha ubicación pois  que  temos distintos  informes  técnicos  que

imposibilitan a execución do mesmo, non.

Esta situación foi plantexada á Deputación a través do seu Vicepresidente nunha visita que fixo a

Coristanco e bueno, en principio comprometeuse, falouse de que Coristanco non ía a perder esa

financiación e que tería eses recursos recollidos para o mesmo fin pero nun emprazamento máis

axeitado.

Independentemente aparte, como así foi tamén mandato del, neste caso de Xosé Regueira, todo

isto non soamente se lle contou nunha reunión persoal, senón que tamén se lle trasladou cos

restantes informes nunha carta dirixida a vicepresidencia da Deputación uns días despois de que

estivera en Coristanco, polo tanto confiamos en que se poida resolver o tema dos recursos do

local de Santa Baia.

Preguntábase  tamén  en  torno  ós  reparos,  Antonio.  Bueno  eu  creo  que  convén  ter  algunhas

consideracións.
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Os  reparos  póñense  de  manifesto  dende  o  2017  polos  mesmos  motivos,  normalmente

procedemento, nalgún caso falta de crédito. Derivan da propia actividade e ademais eu creo que

intensa a actividade. Estanse pagando facturas dúas veces ó mes e iso inevitablemente leva, pois

canto máis pagas, canto máis tes máis reparos tes, se non se pagan facturas evidentemente

tampouco tes reparos, non?.

E trabállase para licitar os servizos, antes diciámolo temos licitado a recadación, imos ter resolto

tamén o  subministro  eléctrico,  temos tamén encauzado o  servizo  do SAF,  vamos na liña  de

eliminar aqueles reparos máis grosos, máis evidentes, evidentemente que non son do agrado de

ninguén.

Preguntábase tamén das actas da Xunta de Goberno Local, tamén están a disposición dende fai

meses  en  unha  carpeta  de  Secretaría,  creo  que  xa  hai  algún  grupo  de  goberno  que  xa  as

consultou,  pero  seguen estando no despacho da secretaria  a  disposición de quen as  queira

consultar.

Tamén se falaba da posibilidade de asignar a dirección de obra ó proxectista ou que tamén o

puidera facer o técnico municipal. En algúns proxectos e derivado da súa complexidade ata pode

ser  aconsellable  que  o  propio  proxectista  sexa  quen  faga  a  dirección  de  obra  porque  a

complexidade do proxecto é tal que un director de obra ten dificultades para chegar a entender o

que o proxectista quere chegar a transmitir, aínda que  quen leva a dirección de obra debe de

obedecer con arreglo ó que se establece na Lei de Contratos que se mencionou anteriormente

non?

Na  relación  á  encomenda  municipal  estase  facendo  dirección  de  obra  por  parte  do  técnico

municipal  e  ata  onde ten capacidade.  Concretamente  hai  unha obra  que está  estes  días  en

execución que se trata dun asfaltado na parroquia de Seavia e el  é  o director  de obra,  está

levando a obra.

Actuacións ante as distintas administracións para que, bueno para as obras do POS.

Trabállase para que os proxectos do POS avancen, cónstanme tramitadas todas as solicitudes de

autorizacións  correspondentes.  Corrixidos  todos  os  proxectos  con  arreglo  as  indicacións  da

Deputación,  encargados  e  executados  os  estudios  adicionales  necesarios,  xeotécnicos  por

exemplo, que houbo que pedirlle permiso ós propietarios que non puxeron ningunha obxección,

hai que dicilo; e ademáis dende fai un anaco dotadas orzamentariamente para que o antes posible

poidan ser atendidas ou digamos continuar con esa tramitación.
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Preguntaba o BNG tamén polo orzamento non? Nos próximos días convocarase unha reunión de

portavoces para dar a coñecer as propostas dos grupos e ademais actualizar un pouco a proposta

á vista do avance de algúns asuntos importantes. Dicir simplemente que o presuposto actual non

nos está impedindo facer nada, ou sexa, non hai ningunha actuación que non poidamos estar

facendo máis alá do que podería ser o capítulo de inversións, que si evidentemente non o temos

pero estase avanzando bastante na RPT, gastos de persoal, partida importante e se prospera,

como parece que prospera, porque en principio foi presentada ós sindicatos e os sindicatos pois

bueno, tampouco a ven mal; entón posiblemente salirá adiante pois de aí saliranos un dato certo

do gasto do persoal.

Creo que sería interesante que ese presuposto recollera ese gasto certo do persoal.

Tamén  se  está  en  pleno  procedemento  de  licitación  do  subministro  eléctrico.  Dicir  que,

simplemente  como  curiosidade  non,  non  en  todo  se  está  gastando  máis,  concretamente  en

enerxía, no subministro de enerxía estamos gastando menos. O paso a LED  pois evidentemente

estanos favorecendo neste caso e hai un descenso do consumo de varios miles de euros, co cal

eu  creo que tamén é  un dato,  é  convinte  ter  un dato  absoluto  o  máis  certeiro  posible  para

presupostar axeitadamente unha partida importante como é o subministro eléctrico, non.

E outro que tampouco é menor, tamén estamos cos informes económicos da licitación importante

que  é  o  SAF,  deberíamos,  bueno  estamos  aí  a  ver  se  acertamos  ca  cantidade  que  custa

realmente o SAF, sabemos que vai crecendo todos os meses, pero como estamos no trámite da

licitación e pensamos que iso vai a ser unha realidade, o presuposto debía incluír esa cantidade

certa, non que é pola que en principio pensamos que é pola que podemos licitar e tamén houbo

algunha nova destes días onde non sei se é atendendo a algún plantexamento de algún grupo

político aquí presente que dicía que a Xunta tiña que pagar máis. A Xunta vai a pagar máis, creo

que sube de nove a doce a cofinanciación do SAF, parece que si lle fixeron caso aquí.

Despois falábase, iso en relación ó presuposto, comisión permanente para control de mocións.

Os grupos políticos designaron ós portavoces e pois iniciaremos a convocatoria desa comisión

permanente nos próximos días, non.

Preguntaba  tamén  o  PSOE  polas  integrantes  da  Comisión  de  Seguimento  do  Pleno,  están

designados polos grupos políticos e citarémolos e manteremos a primeira reunión de organización

e funcionamento.

Directrices de reubicación de contedores e distancias, a min non me consta que haxa ningunha

norma, nin instrucción ningunha en este sentido. En todo caso,  normalmente todo o que soe
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ocorrer en temas de contedores é que se fan reemplazos ou como no caso dos próximos días

instalaranse novos contedores amarelos e azuis, produto dun acordo que acadamos que nos vai

permitir pois iso, facilitar bastante o que é a recollida selectiva e normalmente tense en conta para

o tema dos contedores  as  indicacións dos operarios   do servizo  ou algunha suxerencia  dun

veciño, non, que che di, oe pois hai unha casa que non había ninguén e agora hai, bueno esas

cousas que inténtase, pero non me consta José Manuel, ningún criterio onde se diga porque se

poñen aquí e non se poñen alí,  que creo que reubicacións hai máis ben poucas o que hai e

substitución nalgún caso.

Falábase da escola de Xaviña, se tiñamos seguro de responsabilidade civil.  Como é lóxico o

Concello   ten  un  seguro  de  responsabilidade  civil  para  todos  os  danos  derivados.  Pagamos

sinistros, danos que se fan en baches ou en outras cousas é coñecido o compromiso municipal co

modelo de formación nas unitarias.

De feito fíxose un importante esforzo na mellora e na súa conservación, en coordinación, hai que

dicilo ca dirección do CRA e da propia ANPA que son as que priorizan as actuacións.

Evidenciase tamén un importante nivel de colaboración e voluntariado por parte dos pais, tanto

dos pais como dos veciños, no cuidado do patrimonio municipal, sexan unitarias, sexan espazos

naturais como o caso de Verdes, non.

Polo tanto non hai ningún contrato, ningún acordo. O que hai é iso, a vontade, o ofrecemento,

moitas veces de mellora do patrimonio municipal.

Temos un seguro de responsabilidade civil para atender esas continxencias que poidan derivarse,

vamos na liña do que propón a dirección do CRA e dos propios pais representados a través da

ANPA priorizando  e  todo  iso  básase  na  propia  colaboración  que  ofrece  os  veciños  para  ir

mellorando cousas.

Falábase do tellado da escola e bueno, o tellado da escola que ten ese matiz, debemos continuar

coa mellora destes espazos intentando dotar de equipamentos a todas elas, tendo en conta a

proposta das ANPAS, tamén dos pais e tamén por suposto dos grupos políticos.

Eu non teño ningún problema en ir abordando todo o que se vai planteando por parte de calquera

grupo, de calquera pai alí onde sexa necesario.

Todo xunto é imposible facelo, sabes de que falamos, hai unha programación, a idea é cumprir

con todo o mundo.

E falabas tamén da xornada única de Agualada, non ten unha fácil solución, eu diría que non ten

solución, polo menos no curto prazo.
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Está suspendida a autorización por parte de mobilidade, bueno a xornada única está supeditada a

unha  autorización  de  mobilidade  que  a  día  de  hoxe  é  desfavorable  porque  hai  un  contrato

formalizado dende o 2018 para adxudicar un transporte dos nenos a unhas empresas e esas

empresas teñen un contrato e ese contrato ten unha vixencia de dez anos. Reformular agora ese

contrato pois non é fácil, non é nada fácil; porque entre outras cousas, cando se adxudicou ese

contrato, adxudicouse un contrato que solapaba horarios en colexios e entón agora o marxe de

maniobra  dese  contrato  sen  estar  pechado  nin  ser  definitivo  ou  non,  bueno  eu  non  teño

capacidade de que iso se cambie. Eu teñoo plantexado por escrito e quero pensar que bueno, na

medida en que se poida pois que se implementará. En todo caso o Concello ten pouco que dicir,

ten pouco que dicir que o transporte é unha competencia neste caso da Xunta de Galicia. Nin

sequera agora esa competencia, o transporte e educación antes pertencía a educación e era máis

fácil.  Agora  pertence  a  mobilidade,  consellerías  diferentes  e  bueno,  evidentemente  temos  o

acordo, temos a opinión favorable de educación para implementar a xornada única e temos o

informe desfavorable ou a non autorización para o tema da mobilidade.

Isto é todo, moitas gracias e boa noite.

E non sendo máis asuntos a tratar na orde do día remata a sesión cando son as 23:08 horas do

día de referencia do que como secretaria certifico e dou fe co visto e prace do Alcalde.

Documento electrónico asinado dixitalmente cuxa integridade garántese mediante cotexo na Sede Electrónica deste Organismo co 
Código de Verificación Dixital (CVD) especificado á marxe.
(artigo 42.b da Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector Público) Páxina ch de ch

C
V
D
:
 
C
+
+
Y
a
I
+
D
+
T
e
0
m
Z
S
1
D
V
a
t

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
 
E
l
e
n
a
 
G
o
n
z
á
l
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
1
2
/
2
0
2
2
 
0
9
:
3
8
:
0
0
)
 
,
 
 
J
u
a
n
 
C
a
r
l
o
s
 
G
a
r
c
í
a
 
P
o
s
e
 
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
1
2
/
2
0
2
2
 
1
1
:
1
3
:
0
0
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e
 


